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ŠPORTNIKI ZA PONESREČENCE

VSI MORAMO POMAGATI 
V HUDI STISKI

Katastrofa v Skopja je hudo prizadela tudi vse športnike Jugoslavije - Vrata 
tekmovanj v korist prizadetim v Skopju - Jugoslovanska zveza orgaaiza- 
•Ij za telesno kulturo predlaga 4. avgust za dan pomoči jugoslovanskih šport
nikov bratskemu makedonskemu ljudstvu - že danes prve prireditve v ta na

men - Mnogo sožainih brzojavk
Po vsej naši državi vlada velika žalost. Bratskemu makedonskemu ljudstvu je huda 

elementarna nezgoda prizadejala največje zlo. Katastrofa v Skopju je bolestno odjeknila 
v srcih vseh Jugoslovanov in ni človeka, ki ne bi v teh dneh z vsem svojim bitjem delil 
velike bolečine prebivalcev glavnega mesta Makedonije...

Športniki Jugoslavije so prav tako kot vsi ostali delovni ljudje, takoj po katastrofi 
začeli misliti, kako bi pomagali težko prizadetemu bratskemu makedonskemu ljudstvu.
Športne organizacije, manjši ali večji kolektivi so že v medsebojnih dogovorih za prija
teljska srečanja, čisti dohodek pa bodo poklonili ponesrečencem. Prav je, da v tej akciji pomeriu reprezentanca Gorenj- 
nihče ne stoji ob strani, nasprotno, vsak naj poskuša kakorkoli pomagati, saj bodo skupni ^ 3e Trt-
napori rodili velike sadove!

Jugoslovanska zveza organizacij za telesno kulturo je že predlagala vsem svojim 
osnovnim organizacijam, naj bi 4. avgusta organizirali razne športne prireditve, čisti do
hodek pa bi dali kot pomoč prizatemu prebivalstvu Skopja.

prevoza ia dnevnic/za posnesreCenee 
potresa v SJcopju. >

T Kranju odložena 
otvoritev

Kranj, 2«. Julija — VOer&J bi mo
rali pričeti v Kranju s prireditvami 
v okviru občinskega praznika in 
med drugim bi morali odpreti tudi 
vrata novega stadiona. Zaradi ne
sreče v Skopju pa so bile vse pri
reditve preložene.

V četrtek, l. avgusta bo ob 15.30 
uri odkritje spomenika s prihodom 
štafet. Ob 18. uri bo otvoritev sta- 
dtoaa, Ob 18.30 pa bo pričetek vse- 
armijskega prvenstva v atletiki.

Naslednji dan, v petek, bosta, v 
Kranju dve nogometni prireditvi, 
katerih- dohodek bo namenjen pone
srečencem v Skopju. Najprej se bo
sta pomerili reprezentanca Gorenj
ake 
gis

NK Maribor bo igral 
z zveznim Ugašeni

Maribor, 2*. joiM«. - V razgovoru a predsednikom NK Maribor dr. Ko
renom smo. izvedeji, da »o maribor

ski nogometaši odpovedali današnjo 
mednarodno tekmo z Italijanskim 
klubom Lazzaro« medtem ko bi mo
rah včeraj Igrati prijateljsko tekmo 
v Karlovcu.

Vodstvo mariborske«« nogomet
nega kluba se je odločijo, da bo Se

ta teden odigral prijateljsko tekmo 
z enim od zveznih iigašev, ki so na
treningu v severnem delu Slovenije.

....................... bo vabilu m
Izvalo.J.... , jne pa

ponesrečencem v Skopju.

Efto od teh moštev s« bo vabilu Ma
riborčanov gotr. 
kupiček te tekme

s« bo vat 
.tovo odzvalo, ves iz

bo šel v korist

Slovenski nogometni 
klubi ponesrečencem
Ejubljana, 28, julija. Nogometna 

rveza Slovenije je sklenita, da z no
gometnimi prireditvami oziroma do
bičkom od teh prireditev pomaga

(Nadaljevanje na 7. strani)

Pridružili so se tudi 
brodarji »Sidra«

Brodarsko 
'iz'Maribora, ki de

luje v okviru mariborske tekstilne 
tovarne MTT, nam je sporočilo, da 
bo že v naslednjih dneh sprejelo 
v svoj brodarski dom ob jezeru več
je število mladih meščanov Skopja, 

jim bodo zagotovili hrano in

Maribor, 28. julij«.
društva **Sldro*<

kjer:

Mednarodne
vesti

je pn 
mecen

Joeovič Je kljub dok*J skjromntmu rezultatu osvojil prvo mesto v 
metu krogle

PLAVALNI TROBOJ NIZOZEMSKA—JUGOSLAVIJA—ITALIJA

Naši s tremi rekordi
Kov rekord Zalarjeve no 400 m prosto - Tudi jugo- 
slovonska štafeto 4 * 200 m prosto rekordna

stanovanje vse dotlej, dokler ne bo.
rešeno vprašanje njihovega nadalj
njega šolanj« fttt-asi* v podjetjih.

Pomoč AD Kladivarja
Celje, 28. julija- Atletsko društvo 

Kladivar je sklenilo, da bo ves de
nar, ki ga bo dobilo od vstopnine na 
državnem prvenstvu, ki je na spo
redu dane* In Jutri v Celju, poslalo 
kot pomoč Skopju ob njegovi tetki 
nesreči. Tako bodo tudi celjski atleti 
pomagali ponesrečencem, kolikor je 
v njihovi moči.

Mednarodni turnir 
v Domžalah

Domžale, 28. julij«. V počastitev 
občinskega praznika bi morale biti 
včeraj In danes v Domžalah razne 
športne prireditve. Zaradi nesreče v 
Skopju so bile vse odpovedane, ra
zen mednarodnega košarkarskega 
turnirja, Id «e je pričel danes zju
traj. Vse ostale prireditve v počasti
tev občinskega praznika bodo na 

« dni.
voritvl turnirja sc prisotni z 

enominutnim molkom počastili spo
min ponesrečencev v Skopju.

Na mednarodnem

3. P0l„ . premagalapt^ent^neo Francije z iks.ekipa je v th
mer

to 1 
inalu

Gdansk — Največje presenečenje 
svetovnega prvenstva v sabljanju 

~*i— mesto Poljske v borbi z 
Izredno borbena poUska 

la re-
........ RJU . T.. ... . Brdih«-

medaljo < j« oavojiia Madžarska
-rz zmago n#d f&Z- ■* ■ UT. ’>?>• ^ ^

V. polfinale ekipnega tekmovanja 
v sablji so se uvrstile ekipe Italije, 
Madžarske, Poljske in SZ.

Lin* — V prijateljskem medna
rodnem srečanju so atletinje Italt- 

Uke s..^, Hi HPI '(A)
♦8,82, 400 m Guzzetti (It) 52,5, kopje 

asser (A) 49,86. viSina Sikora (It) 
183, krogla Hotrtchter 13,13, 4 X 100

je premagale Avstrijke a 6$ 
Boljši rezultati: disk Holrtchter i 
♦9,82, 400 m Guzzettl (It) 5T.5, koi 
Strasser (A) 49,86. viSi 
183, krogla Hofrich! 
metrov Italija 48,8.

Caracas — V okviru teniškega 
tekmovanja za Davisov pokal ame
riške skupine je rezultat po prvem 
dnevu med Venezuelo In Ekvador
jem neodločen — i:l.

Vancouver — v tekmovanju zn 
Davisov pokal ameriške skupine 
vo<U ekipa Mehike proti Kanadi s 
3:0 (Osima : Godbout 8:3. 6.1, 6:2, 
Palafosc : Faguir S:7, 9:4, 6:1, Pala- 
fox-Osuna ; JPaguir-Kate 6:3, 7:3, 
8:4).

Sožalne brzojavke v Skopje
Ljubljana, 28. julija — Ob strahotni katastrofi, ki jo 

prizadela makedonska glavno mesto Skopje, j« zavladala ve
lika žalost tudi med Športniki in telesnokuiturnimi delavci 
po vsej Sloveniji. Izraze solidarnosti in sočustvovanja za
sledimo na vsakem koraku, telesnokulturne organizacije so 
že skušale pomagati ponesrečencem v Skopju na najrazlič
nejše načine in sedaj razmišljajo v nadaljnjih akcijah. Ta
koj po nesreči v Skopju so organizacije in posamezniki po
slali tudi sožalne brzojavke, med katerimi objavljamo na
slednje:

SAVEZ ORGANIZACIJE FIZICKE KULTURE 
MAKEDONIJE, SKOPJE

Ob hudi nesreči, ki je prizadela vašo republiko, poseb
no pa mesto Skopje, sočustvujemo z vami in pošiljamo 
izraze našega najiskrenejšega sožalja.

Zveza za telesno kulturo 
Slovenije

ZVEZA ZA TELESNO KULTURO SLOVENIJE, 
LJUBLJANA

Globoko prizadeti ob nesreči, ki je doletela Skopje, iz
ražamo solidarnost naše celotne organizacije in mojo osebno,

Rim, 26. julija 1963
Za Unione Ital lana Šport Popu! are: 

Arrigo Morandi, predsednik

REDAKCIJA NOVA MAKEDONIJA, SKOPJE
Prosimo vas, da ob tragičnem dogodku, ki je zadel vaše 

mesto, sprejmete iskrene izraze sožalja vseh slovenskih 
športnikov, telesnokulturnih delavcev ter našega ured
ništva.

List za telesno kulturo 
* »Polet«, Ljubljana

KOLEKTIVU SAVEZA ORGANIZACIJA ZA FIZICKU 
KULTURO MAKEDONIJE, SKOPJE

Globoko nas je presunila vest o težki nesreči, ki je za
dela glavno mesto ta prebivalce Socialistične republike Ma
kedonije. — Stop. — V tej težki nesreči sočustvujemo z 
vami.

Sindikalna podružnica republiških 
telesnokulturnih organizacij

ATLETSKI SAVEZ MAKEDONIJE, SKOPJE
Ob težki nesreči, ki je prizadela naše Skopje in ljud

stvo Makedonije ter globoko odjeknila med vsemi držav
ljani naše domovine, žalujejo z vami slovenski atleti in 
atletski delavci.

Izvršni odbor Atletske zveze Slovenije

FUTBAL8KI SAVEZ MAKEDONIJE, SKOPJE
Ob težki nesreči, ki je zadela makedonsko ljudstvo iz

ražamo naše iskreno sožalje in zagotavljamo, da vam bomo 
po naših močeh skušali pomagati pri ublažitvi posledic te 
velike katastrofe.

Nogometna zvefca>Slovenije

PARTIZAN MAKEDONIJE, SKOPJE
Ob nesreči, ki Je prizadela vaše glavno mesto Skopje 

in celo vašo republiko, sočustvujemo z vami in. prejmite 
izraze našega iskrenega sožalja.

Partizan Slovenije

»poreriu te rini.
Ob otvotm »reč«

rinarorinem turnirju nasto
pajo 4 moStva: Portuale iz Livorna 
(Italija). Radenthelm (Avstrija). Pro-■' 
letarec (Zagorje) in Domžale.

Danes riopolrine sta bil’ 
redu dve tekmi.

bili na apo-

San 4t«no, M. Jo! Na sreča
nju plavalcev Nizozemske, Jugo
slavije in Italije je včeraj Jugo
slovanska Hilda Zeier v hudi 
konkurenci dosegla nov državni 
rekord v plavanju na 400 m pro
sto v času 5:03,4. kljub temu, da 
je prispela na cilj šele tretja.

Odlični plavalci so bili zbrani 
tudi na startu moške dlzcipline 
200 m hrbtno. Zraven ato bila 
tudi naša. dva najboljša plavalca 
tega sloga Dončič In Vrbovšek. 
Prvi Je zasedel A mesto, mladi 
Vrbovšek pa 8. mesto z novim 
mladinskim državnim rekordom 
_2:28.6.

Za 5.4 sekunde je popravila 
državni rekord naša štafeta 
4 x 20« metrov prosto, pa je vse
eno dosegla šele 3, mesto. Zma
gala je Italija z novim italijan
skim rekordom.

Rezultati: meški — 290 m 
hrbtna J. Bora O« 2:18.8 (re
kord), 2. Delto Savla (11) 2:20.7, 
3. Van Oseh (Niz) 2-.22J), 4. Dor- 
čič (Jug) 2:24.1, 5. Vrbovšek (Jug) 
2:25,0 (nov mladinski), 6. Wet- 
terltag (Niz) 2:26.2, 406 m me
šamo Jickoot (Niz) 5:WJ>, 5. Bri
novec (Jug) S 25.8, 6. Dermastis 
(Jug) 5:20.2, 100 m proeto Btan- 
chi Ut) 56.«. B. Kocmur (Jug) 
68.1, 40« m prosto Bontekoe (Niz) 
43*2, 4. Rogušič (Jug) 4:34.», 
4 x 260 m Italija (Dennertoin, 
Bianehi. Spengaro, De Gregorin) 
8:30.3 (rekord). Nizozemska 8 mm 
Jugoslavija (Brinovec, Dijakovlč, 
Klčovič, Rogušič) 8:44.4 (rekord), 
tonske: «00 m prosto 1. La- 
iterie fNiz) JWXU, J. Zeier (Jug)

54)3.4 (rekord), 200 m prsno 
Castinai (Sp) 2:54.8, 7. Bjedov 
(Jug) 3:057, 180 m metuljček 
1. Kock (Niz) 1:06,0, 2. Hustende 
(ZN) 1:09,2,

»a prvem dnevu vodi Italija a 
47 točkami pred Nizozemsko s 
38 in Jugoslavija a 17 točkami

Portuste : Proletarec *»:» (MtZT) 
IMatsle : R.flenUiclro l»:u (*o;zr) 

Z» moštvo aomsčlh Je nastopil 
tudi Igralec Olirnplie Dermajtla In 
je dosegel s; točk. Turnir se bo na
daljeval zvečer, ko ae bodo pomcrUI 
Portuale : Domžale in Sademheint : 
Proletarec.

Košarkarski klub Domžale je na- 
men« dohorike s tega turnirja pome- 
erečenoem v Skopju. Tudi italijan
ski košarkarji ao odstopili avoj de
lci. Id bi ga morali prejeti na račun

XVn. DHZAVNO EKIPNO PRVENSTVO ZA ČLANE IN ČLANICE V ATLETIKI

Skok v višino najboljša točka prvega dne
Partizan že pred zaključkom prvak - Kladivar oslab
ljen na srtartH ~ OdUčna skakalca And jelkov* in To- 
dosijovič - Taktika prinesla slabe rezultate teka 

na 1500 m
Celje, 28. julija- Točno ob na- ing. Gajton, zaredi katastrofal- 

povedani uri *e je danes na sta- nega potresa v Skopju pa so za- 
dionu Borisa Kidriča pričelo le- stave zavihrale le na pol droga, 
tošnje državno prvenstvo v atle- Ze pred pričetkom prvenstva 
tiki. Otvoril ga je delegat AZJ je,bilo vsem Jasno, da Partiza-

VSI SMO ENO
Petnajst sekund se Je spremenilo v neskončnost. Vre to 

te ustavile pri S,IS. Cmi petek! Da, neverjetno, a resnično/
Katastrofalno! Skopja, enega najlepHh jugoslovanskih mest, 
skorajda ni eeč.

Človeka duši. Stiska okoli srca. Skoraj brez diha poslu
šamo strahotne nesti.

Danes, ko bi morsli spremljati tportne dogodke, ko bi 
morali pisati o tekmah, o novih stadionih, smo morali spre
meniti načrt dela. Pisati moramo in floeoritl o ruševinah, o 
ranjencih, o mrtvih...

Pišemo in govorimo — ker moramo. Sili nas bratsko 
čustvo, vemo, da je ta velika nesreča, 'nesreča nas oseh. In 
zato nos duši, zato so naše skrbi velike, zato so naše misli 
v bratskem Skopju. Besede nam gredo tetko iz ust, pa vendar 
govorimo, Šepetamo besede sočutja, talosti...

Odeli smo se v črno in obenem pogledali stihiji, strahotni 
katastrofi, ruševinam in smrti iz oči v oči! Spoprijeli smo se 
s nesrečo, pohiteli na pomoč, esafc po svoje pomagali, da bo 
lepo mesto čiroprej brez ruševin, do bo poskrbljeno za ra
njence, da bo zadosti hrane tn zdravil.

Po vsej Jugoslaviji in po vsem svetu Je zavladala žalost. 
V naši državi te dni ni športnih priredite«. No sporedu bodo

prihodnji teden, vendar drugačne, kot jih gledamo po na
vadi. To bodo tekmovanja, ki jih bomo spremljali z molkom. 
Najrazličnejša drultva in klubi bodo nastopili v korist pone
srečencev v Skopju.

Spet je tu nov dokaz — ob tragični in ialostni prilož
nosti — a toliko bolj trden, da smo vsi eno, da nas nič ne 
more ločiti, da delamo vsi za srečo vseh, da Je nesreča enega 
nesreča vseh. Tega ne more streti nihče in nič — niti kata
strofa, niti potres.

Novica se je razUrila s strahotno hitrostjo — in njena 
vsebina je bila strahotna. Toda pomoč je bila hitra, morda 
neorganizirana, toda od srca, zato ker pri nas in med nami 
ne gre drugače.'Vsi za enega, eden za vse! Vsak je po svoje 
mislil, kako bo pomagal, sedaj ko smo komaj v grobih obrisih 
zaznali posledice strainih 15 sekund, petka ob 5.15, pa Sku
šamo biti ob- strani, vsak po svojih močeh, vsak po tistem, 
kar lahko stori.

Tistih 15 sekund ne bo nihče pozabil. Ne tisti, Id jih je 
preživel, ne tisti, Id smo o njih slišali. Pa vendar pomagali 
bomb drug druoemu, gradili novo, kajtt vsi smo eno — člani 
velike in trdne jugoslovanske družine/

« Vlado Žlajpah

mi nihče ne more odvzeti prve
ga mesta Po mnenju strokov
njakov bi se morala za drugo 
mesto boriti Crvena zvezda in 
Kladivar, vendar je ilednji na
stopil zelo oslabljen in bo zato 
le težko posegel v to borbo. Prav 
isti položaj je na dnu lestvice, 
kjer se bosta za peto mesto bo
rila Mladost in Ljubljana, med
tem ko bi Slavonija po računih 
morala osvojiti 4, mesto.

PARTIZAN V. VODSTVU 
2E PO PRVI TOČKI

V teku na 110 m ovire je pri
šlo do pričakovanega .vrstnega 
reda. Brez večjih težav je v prvi 
skupini zmagal Petrušič in ško
da je, da je Kolnik toliko po
pustil, da je z drugega mesta 
padel na četrto. Celjani tudi v 
drugi skupini niso dobili kaj 
prid* točk, saj Lešku ni uspelo 
teči bolje od 16.5. Rezultati: L 
Petrušič (CZ) 14.7, 2. Simovič (P) 
15.5, 8. Rukavina (P) 15.8, 8, Le- 
15.5, 3. Rukavina (P) 15.8, 4. Bo- 
toč (M) 18.8, 5. Kolnik (K) 15.9, 
9. Lešek (K) 18.5. Točke: Port. 21, 
Crvena zvezda 17, Mladost 13, 
Kladivar 12, Slavonija 10, Ljub
ljana 3.

108 m — Vsekakor je bila to 
ena najzanimivejših disciplin. 
Starterju se je prijavilo veliko 
število zelo izenačenih tekmo
valcev. Pričakovali smo, da bo 
Kladivar tu osvojil precej točk. 
Kljub temu, da je poškodovane
ga Ajdiča zamenjal Kolnik, so 
se napovedi uresničile. Z veliko 
prednoetjo Je zmagal Zaletel 
pred klubskim tovarišem Kolni-
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VtisiI’ ^ l § T
z dvoboja

Balkan 
S kan din a vi j a

Vtisi g aflataisagg ž Stodmtnrija

Velik ugl^ atletike - Sp«a la molid nl«f nežno
.......      1111 w >■ »i j n i (iiniiluM«— IH*   lili Illiilii ) iti liiffllfllliimiliH mi ii|iriiiwi>«^iMww«>wie»iW       

no - Balkonski atistt oltogci SteOtosgcOT ^ Bepo-

obli n hijena........J J

kan Finci gotovo pisali več kot 
Jugoslovani. Razgovori s .Špa
nom, trenutno največjo Jugoslo
vansko atletsko »zvezdo«, so bili; 
objavljeni v vrsti časopisov, pa; 
tudi slik vrlega Ljubljančana ni 
manjkalo. Tega je bilo toliko, da 
je bil Slavko pred tekmovanjem; 
še posebno zaskrbljen. Rekel je; 
»Toliko pozornosti .nazadnje pa 
ga bom še polomil.« Pa ga nil 
čeprav je bil »šele« drugi, je a 
Časom 8:39,4 le postavil rezul
tat dostojen svojega. renomeja 
in s svojim tekom' pomagal fin
skemu rekorderju Sirenu k ize
načenju njegove doslej najbolj-* 
še znamke.

ki lahko opazili vrsto mladih 
"zbiralčev avtogramov.' Nbumor-' 
no so nadlegovali atlete za pod
pise, med njimi pa so tudi že 
taki specialisti, ki športnike pro
sijo, naj se jim podpišejo naj
prej z desno, nato pa že z levo 

■ roko. '
Ce torej tako nanizamo pred-. S,,£ «r;‘eKS£,3

pa ni dost. lir«fase), je seveda

Ki

T
OBOJEROČNI AVTOGRAMI

Kakršna je priljubljenost 
najboljših atletov, takšno je tu
di zanimanje zanje. V helsin
škem športnem središču Otsmic« 
miju (tam je bil ob olimpijskih 
igrah 1952 del olimpijske vasi; 
sedaj pa je kompleks tehničnih 
šol), smo ob. vsakem obisku pri 
skandinavskih in balkanskilii 
atletih v Idiličnem gozdnem 
Okolju pred stanovanjskimi blo-

Auetski dvoboj med repre
zentancama Skandinavije in Bal- 
kana v Helsinkih si je ogledala 
tudi bivša reprezentantka v atle
tiki Marija Knez-Bergantovs.
Njene vtise s tega tekmovanja 
posredujemo tokrat tudi našim 
bralcem.

Za atlete je Finska prav go
tovo obljubljena dežela. Do te-

f®ssž
vtja : Balkan v Hefshpdh, Ne le 
zaradi 11 zmag (točno polovica 
vseh disciplin!), ki so jih pred. 
svojimi navdušenimi privrženci 
pobrali finski atleti, marveč 
predvsem zaradi okoliščin, ki v 
njih v deželi tisočerih jezer utri
pa ta športna zvrst.

Začnimo kar s stadionom 
Helsinški olimpijski stadion je • 
eden izmed najlepših atletskih 
Objektov na svetu. Stik mod gle
dalci in.tekmovalcl je ohranjen, 
čeprav sprejmejo tribune lahko 
tudi dp 69.yOQ 'ljudi. A tako . bli
zu so tekmovalni areni in tako 
popoln pregled-,je zagotovljen z 
njih, da gledalce kar vzbuja k 
navijanju. To pa je nekaj, kar 
atlet potrebuje. In ko gledam na 
naših mitingihivečinoma prazne. , 
tribune, dobiva jo' tisoči gledal
cev na Finskem še posebno težo.
Tri vsem tem pa helsinški sta
dion 5e zdaleč ni edini v tej de
želi. Skoraj vsaka vas ima svoje 
atletsko tekmovališče in tudi ve
likih prireditev na njih ne 
manjka. Javna tajnost je, da vo
dilni (inski atleti stssrtajo oon- 
stop na vseh mogočih mitingih 
po deželi in tega ne delajo zgolj 

a to
... ___ ....mmimajo za razmah finski tekmo
valci. ‘ ■ "

ATLETIKI VSO POZORNOST
Ne nazadnje velja omeniti Se 

velik ugled, ki ga uživa atleti
ka. To je videti, tudi pd tem, ko
liko prostora oz. časa in pozor
nosti TV, radio in časopisi po
svečajo tej športni panogi. Dvo
boj Skandinavija: Balkan so oba 
dneva prenašali po radiu, drugi 
dan tudi po TV, časopisi pa so 
bili nekaj dni pred tekmova
njem, med njimi in po njem pol
hi napovedi, reportaž to poročil 
d tem pomembnem dogodku.

Tako se tudi 'ni čuditi, če na 
Finskem malodane ni človeka, 
ki ne bi poznal ne'le'najboljših 
domačih, marveč tudi elitnih tur

Franm^fihalil!,3^ v0“eaaz '
dvobojem Si&r.dinavija : Bal- Eno od treh zmag je Balkšnu priboril Bounm Ciogkina v troskoku

Na cilju teka na SOOO m * ovirami Je bil Finec Siren le *a prsi pred Španom

na dlani, kako koristna je bila 
ponudba, da se v rednih dvobo-

re, Romune, Turke tn Jugoslo- 
vane je vsako srečanje i Skan
dinavci — doma ali pa na nji
hovem terenu — lahko žare« ve
lika šola,. Bes je sicer, da je atle
tika na Balkanu v zadnjih letih 
zelo napredovala, res pa je prav 
tako, da so balkanski atleti vis- 
a-vis skandinavskim večinoma 
le še v vlogi učencev. To je po
kazal tudi helsinški dvoboj, v 
katerem je ob naskoku 94 točk 
domačim atletom pripadlo 19, 
balkanskim pa samo troje prvih 
mest.

NEPOZABEN MET NEVADE
In če me vprašate, kateri do

godek mi Je v Helsinkih'Ostal 
najbolj v spornimi, se bom zlah
ka odločila: to je bil tretji met 
finskega metalca kopja Paulija 
Ncvale. Takega meta še nisem
videla. Atlet se je ob Izmetu ... ... .............. .......... — ... ..
sprožil kot tetiva na loku, nje- . ^
govo kopje je-silovito '»rele

da gre za imeniten dosežek. In 
' resrmerjenje je ■pokuzato, da ja 
Nevada popravil svoj finski re
kord za 2,10 m in zaostal za sve
tovno znamko Italijana Lievo- 
reja samo za 41 cm. In kako so 
gledalci potem slavili tega me- 
taical Vzklikanje kar ni pone
halo, raspoložedje na stadionu 
pa Je- doseglo vrhunec, ko je 
uradni napovedovalen »zapove
dal« trikratni »zdravo« z* atle
ta. Kot en mož je vseh 23.000 
gledalcev zavpilo na čast Nevali.

Da, takšno atletiko je res uži
tek gledati Prav zato pa si tudi 
želim, da bi v bodoče srečanje 
Balkan : Skandinavija še raz- 
širp.*^vpb<>jem Senrit*,..

PET TEKAČEV — PET 
IDOLOV

Nikjer prej kot v Skančlnavm. 
lahko Movek spora a, kak«r toou
ljudi so pravzaprav vrhunski »porv 
amt. tm da M *to ra kdo ve kakšno 
Čaščenje. A videu je, da prebiva!«* 
znajo cenitt Športne doselite. J»rl- 
pravijent pa so tanje tudt prlapeva- 
tl. Na le a putevanjem dokaj vtao- 
klh vstopnin, marvet tudi akUvno — 
» spodbujanjem s voj m in gostujočih 
ljubljencev.

V helsinškem teku na ISiem dvo
boja Balkan : SkandtnavU* uno bUl 
— kot v vsaki disciplini — priča 
takemu vtdušju. zadentl prt pred
stavljanju tekmovalcev, pn katerem 
giedateem ni tmo treba govoriti o 
uspehih posameznih »Uetav. kaj« o 
teh so ljudje — m t« kako — Urfor- 
mtranl. pa prek prelikuSnie sam* do 
rotgtssltve rezultatov. Gledala so 
vsakokrat sodelovali.

Najbolj seveda med tekom samim. 
Predvsem so spodbujali -svojega- 
OJaviJa Satonena. z a leti le kar 
veterana noske atletika. Ta petkrat
ni tinski rekorder <«». MM, H«.

Skandinavtia tudi zabeiaZii dva zma- 
Ki. «aaiS Je lepo. da navzlic stra
hovitem flnfau, teče borbena In kdaj 
ps kdaj tudi povede. V HeUdnktb 
Je »e bilo tako la nato Je tudi vse pe
terica prvoplasiranih dosegla svoj« 
teto* najboljše rezultate.

Tudi rMetneSa Romuna Zoltana 
vamosa, srettm«> kolajno a PEA v 
steeplu so rtnel poznali. S« »eC pa 
jim Je, zlasti po zadnjih dosetkui. 
povedalo Ime sveda Lareaona. NJa- 
govo Zgodbo sploh velja podrobne!« 
predstavni.

Šved Olaf Larsaon, ki J« sedaj 
star M let, pohaja U Jušnega SSoek- 
holmaitega predmestja Ften. Iz iste
ga mesteca le tu«a Dan Weem. la 
pa se je preselil v hutckholm. Se 
preden se Je Larsnm poakusu na 
stezi. Lartson J« potem d«*« leta 
tekmovat v teku na l*«m v Waer- 
novi seno. Imenovali so ga tudi 
tv a trnovega prestolonaslednika, vse 
dokler se ni teto« poskusu tudi at

mer Je za natanko » sekund ta- 
boljšal sloviti kšmov švedski ra- 
kord. ki Je bil prej tudi svetovni. Ta 
rezultat mu Je prtneeel aigvo in tu- 
di poseben nadlmek. It začetnih nje
govih imen s (Svenl te O tol*© ao 
gledalci takoj skovali fonetični 
-ESSO-, kar Je znameniti bencin In 
s tem zares zelo prikladen okrasni 
pridevek za hitrega "veda. ki na 
sete tu »e hoče izboljša« rezultat.

Tuto SS-letnl Romun Andrej Bara
ba« in »Metni Jugoslovan Simo v»- 
Mč V Helsinkih nista »lia brez na-

.....,.. ,*»a.

govo kopje je 
v zrak, v blagem loku letelo in 
letelo ter kar ni hotelo »prista
ti«. Stadion se je v trenutku 
spremenil v eno samo oko. Če
prav ni bil označen svetovni re-

• vt&ge
bila:i teg. »bral takole:

>Ho v Helsin
kih tudi tokrat Izredno prijetno. Zdi 
se ml. da ml Je rin*ka med vsemi 
dežurat. Jel sera jih kot Športnik 
ofcl***!. najbolj v*e^. To deželo po
znam zares zelo dobro, aa? smo na« j* ._ u., znam zares zeio a**™ «««war-s*““'PP"'

PISMO IZ BEOGRADA
Noš beograjski sodelavec Mile Kos aam je po-

NOGOMETNI BEOGRAD« V JULIJU!
sla! Pismo o Spornih novicah v nemem glav-
nem mestu - Kljub radikalnim spremembam -.^4..^«^
v tehničnem štabu, računa Partizan na prvo ffeJSJ“5’S!oS!pSmrai',“o^ma”te Amn^vi^Ko

Aleksandrije, člana nogometne lige

mesto - Bobek najbolje ptečanl trener v 
- Pri Crveni zvezdi ne morejo iz težav

Beograd ni v juliju niti tnalo

'Bobeitdm - Ifl Bflltajlbvicem OttAtUv, 
otrtai pa j« še anptej docem na Vi
soki Soli 2* teletttd knttttt* v b«o-

Je kneitsan-
der Atanackovič, dolgoletni trener 
mladega moStva Črno-belth. Za fi
zične priprav« Partizanovih nogome
tašev bo skrbel Vlada Marjanovič, 
znani atletski strokovnjak, ki j« prl-

puščajo"Sv^e^mcsTo^koT”V času v«* 86 vsl Stari znanci z tanco za zadnje svetovno prvenstvo

v ^ "und°a.^fžDL^i oS! s, ,me’mefl mnog[m' “■

samega sonca, ki neuamiljeno pripe
ka. Zato Beograjčani množično z*r

partizanov Četrti poizkus
Rekorder jugoslovanskega nogo- 

met«, trikratni pmk Jugoslavije — 
Partizan je 12. julija zbral svoje 
Igralce po zasluženem počitku. 

Zbrali so se vsi stari znanci

svojih fizičnih to psihičnih sposoh- dobto novega fianaj Veitoor V»e&- standarda Im Igralcem in d« bodo m 
nomi, • vto, »talni reprezentant In trenutno pomlajenim xno*tvcwn nadaljevali

— Kakfini so vaši naraeM za nove najboljii Jugoslovanski obrambni tekmovanje v Rappan pokalu. Oo- 
prvenstVo? Igralec. pust »o dohiU Vldimč, Oavtič, ifa-

Da postanemo Se četrtič prvak To je močna okrepitev v vrstah rič, KrivoKuču, Gugisca, daoiardtlč, 
odločen odgovor. tega popularnega kluba. Sad^ Ima- BaoovU ta Bkotelar. 

iliJco začuden izraz je mo najboljšo obrambo v državi, pra- Takoj po zaključku tega tekmo- 
Atanackovič. mimo nadaljevat: vljo pri Crveni zvezdi, vendar te«*: V4nja (zadnjo tekmo bodo Igrali tt.
, - I™,0,”1? «i.»jttv*liiptn«jil in naj- race a napačalci rataueju še na-.; T Borzorv. W«j«»taj, boč« ne-
vif, 1«, JLAja^hofij prUtUDimadl- ,P. — Do prihoda Sekala««, okreva- si^SjofkJšralToao ^

m MMlaJtevK*, r«a- <jJ» MaraMC« la rutadega StiplCa bo- ^ .vgnata^T^ivliali v« do rateš-

sL&im -
bo prišel Dinana« Iz New Torka UK — Te dni bomo odleteli v NlkšlČ m . „ ___. _
črpan, Zvezd^Tpa ni več Zvezda, na priprave, nadaljuje Mitič, čeprav kraj prlprsvJVeienj«, Celja,

Tudi igralci so istega mnenja kot smo prikrajšani zaradi bolezni prve«, sioveoj unooe m roaotte, •« m

SLiSST1* ,"?* “ b0tUl'S “I “ ri^trajčaul hod«, udtjfran tudt

nah ter prijetno morje. S1., Uisnaje n« počitek lit »oata _
Za raeiuto n«t prejšnjih let »o tp- pripravami aačela neJcoHko pomele, 
at radi ittnosl športniki «10 »n- z ekipe Je tudi novinec BeCeJtc, na-

darjenl nogdinetaš, od katerega s ti
krat radi tono gl športniki «Jo 

• —“arkarji ,-igrr‘“
boksarska

gažiranl. Košarkarji igrajo, prven
stvene tekme, boksarska liga Je i« 

polni sezoni, atleti 8K~xelo \m
tenzivno pripravljali, da o plavat
eih to »vaterpolistih niti ne govp-
ritno.

Tudi nogomet ne
zvezda to Beograd nastopata na Me# 
narodnem prvenstvu Evrope <Rap- 
pan pokalu, kakor tudi imenuje^ 
to tskmovatžje) brez večjih upoit. 
Edine možnosti Imata pa v tem, (hi

.... T. ..
katerega se je zanimalo mnogo klu
bov. Novo irae Je tudi mladi Vu- 
kadioovlč Iz Knjaževca, malega me
steca v Srbiji. Prišel j« s »-pom- 
pomr bodočega asa, ker je baje 

miruje. Crvena izreden tal eto.

zadnje svetovno prvenstvo 
:erega ime, med mnogi 

služniml, večkrat omenjajo.
Da bi svojim igralcem omogočili 

za športni režira to naporen 
' ■ *' .nafega

KoSut-

Soitoč t —: prepričan sem, da w* 
iudl tokrat ne more nihče ogrožati, 

jrmrofi: — Treba «e bo prej «*nd- 
lepiti- od svojih tekmecev, Aa bo
mo tudi četrtič uspeli In se povzpeli mladinske

A“jr»£ “
Milja nič pa je uuftžan na prtpr«va»| prež^oečeoj-, To

OFK Beograd sodi 
tseemčenj-«, To je miade moštvo, 

ki lahko v danem trenutka

Toda v tehničnem Štabu Partizana
je prišlo do, radikalnih sprememb. 
Stjepan Bobek, Boba Mlhajlovlč to 
kondicijski trener Pavle Opavskl v 
nai^11 :slednji sezoni ne bodo več skrbe

le dala Športna., napoved vmaker# 
klubu po 4 milijone dinarjev za pot
ne stroške In oskrbo gostujočih 

ekip.

o*yoiu y»*y» »Msvjiue rroieie. , pi
Bobek je že v Atenah. Podpisal vi 

je dvoletno pogodbo.« Panatennttfi 
som pod pogoji- kakršnih doslej 
imel noben trener v tej državi;

trening so se novi trem 
prvaka odločili za gozdi 
njak. Točneje 4— za Sptvtnl eentera 
priljubljeni objekt naših športnikov.

OblakaU smo nogometaše Pariža
na in ob tej priložnosti smo se po
govarja« s tistimi, W »krbUo za pri
prave, ■ .

Trener AtanackovIČ meni,. da J® 
načrt priprav zelo skrbno zajel vse 
potrebno za pridobivanje fizičnih' 
moč4 za naporno- sezono in priča
kuje realizacijo svojih misli, seve
da ob popolni disciplini svojih 

ne OKtraje se na itne,
to bi 
O pr

ogi! psi meno zdržati. To smo naj« da set!..
bolj občutj« leto«. Bilo je zares tež- trenerja. imajo preoej ligaških izkušenj in bo-

i« bil tHnamo vražje trd. . —Kaj pričakujete v bližnjem pr** do v bllžajem prrenatvn spet skuša- 
zadihani, oznojeni, napetih mišie venetvu? — smo vprašali staregd* H potrdili svoje sposobnosti.

MiCftiMilPil
hofera bt« raalMi. p* Je te ««*»»f _ 5A0 bn>* v.Ictt, mnenja iwviDUBKOVTC — Ntm »BRDNJI 

NAJPADAUKCi
Pri Crveni zvezdi *e __ 

težave ca težavo. Mimo vaega kar 
jd je zadelo v zadnjem letu, »o v 
t«h poletnih dneh •♦izpuhlejl^. |«

pojavljajo
vsega kar

zelo, zelo daleč. Toda to Je nogo# prvak*" 

»meto

600 doslej v navadi, ssj so bi« na robu to je odpadlo, nepričakovano pa so soul

* mm leto« borba med PartizanotD to 
p ninamom, če se n« bo vmešala še

OFK BEOGRAD V BDOVBNm ' t ^
--------- —* so se končna- la morda Zeietmlčar, le na koncu

, ...________«<M*KstoD «Ki delal Antič. ■
dajo kratek

il noft-stop srni dejal Antič, 
počitek svojim- MELE KOS:
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Začetek letošnje plavalne sezone v Sloveniji je mnogo uspešnejši kot 
lani - Kdo bo prvak v zvezni in kdo v republiški ligi!

Tekmovanje v zvezni plavalni 
ligi je prišlo nekako do »-polča
sa«. Reprezentantje so odpotovali 
v San Remo, kjer se bodo pome
rili z izbranimi ekipami Italije 
in Nizozemske, ostali tekmovalci 
pa bodo ta 10-dnevni počitek iz
koristili za trening in priprave 
na drugi del ligaškega tekmova
nja.

V severni skupini, k"jer tek
mujeta oba slovenska predstavni
ka je po treh nepopolnih kolih _ 
(Mladost in Triglav imata za se
boj samo po dve tekmi) položaj 
že precej jasnejši. Trenutno sta 
kandidata za prvo mesto Ljub
ljana in zagrebška Mladost. 
Kranjčani kljub vsem naporom 
niso uspeli izboljšati svoje žen
ske vrste, kar jih seveda močno 
ovira pri borbi za prvo mesto. 
Upanje za izboljšanje števila 
točk v končni bilanci predstavlja 
za Kranjčane še zaključni mi
ting, kjer bodo tekmovalci pla
vali 1500 m prosto in 400 ra me
šano, ki so izrazito »kranjske« 
discipline. Ljubljana ima trenut
no največ zbranih točk in če bo 
to prednost obdržala tudi v na
slednjih treh kolih, potem ji tudi 
zaključni miting, kjer so njihovi 
dolgoprogaši med šibkejšimi 
točkami, ne bo mogel odvzeti pr
vega mesta. To pa bi bila tudi 
precejšnja prednost za finale dr
žavnega prvenstva, kjer odhajajo 
klubi po končanem plasmaju v li
gi z določenimi bonifikacijami po 
točkah.

Rezultati posameznikov, če jih 
primerjamo s tistimi, ki so jih 
naši tekmovalci dosezali leto dni 
prej prav tako pričajo, da se 
nam obeta rekordna sezona. Ze 
na teh nekaj tekmah, ki smo jih 
zabeležili v juliju smo bili priče 
številnim rekordom. Trtnikova, 
Vrbovšek in Brinovec so bili naj
uspešnejši v zadnjih dneh. Poleg 
te trojice pa je še vrsta tekmo
valcev, ki so dosegli svoje oseb
ne rekorde.

V južni skupini se ligaško tek
movanje pravzaprav še ni niti 
začelo. Vso ligo so dalmatinski 
klubi skrčili na tri četveroboje. 
Pri tem so pa seveda naleteli na 
kup težav pri točkovanju pa tudi 
sicer smo mnenja da takšna obli
ka tekmovanja ne bo dosegla ti
stega namena kot ga zasleduje
mo z ligaškim tekmovanjem.

Tudi v II. ligi ne gre vse tako 
kot bi moralo iti. Z odstopom 
beograjske Crvene zvezde v se
verni skupini sta bili najbolj pri
zadeta oba slovenska predstavni- - 
ka Celulozar in Rudar. Za njih 
— skupno z zagrebškim Medve-

ščakom — je tekmovanje že 
praktično zaključeno in kaže, da 
se bodo klubi zvrstili takole: 
Medveščak — Celulozar — Ru
dar. Čeprav je Celulozar moral 
letos kloniti pred Medveščakom, 
je v njihovi ekipi nekaj odlič
nih posameznikov. Breskvarjeva, 
Jesenšek in Lileg so letos že do
segli svoje osebne rekorde, ki jih 
uvrščajo med najboljše tekmo
valce v državi. Rudar preživlja 
precejšnjo krizo. S prenehanjem 
nastopanja njihove najboljše 
tekmovalke Podlešnikove, je tudi 
njihova ženska ekipa močno 
oslabljena. Vendar ostaja Trbo
veljčanom svetla perspektiva ma
li zimski bazen, ki šo ga odprli 
tik pred začetkom letne sezone 
in ki jim bo prav gotovo v bliž
nji bodočnosti pomagal iz trenut
ne krize.

LE SE DVE SKUPINI

Sredi preteklega tedna so pri
čeli s tekmovanjem tudi v slo
venski ligi. v Krškem ' je drugo 
moštvo Ljubljane z veliko pred
nostjo premagalo Koper in drugo 
ekipo CelulGzarja, v Ljubljani pa 
sta se v I. kolu enakovredno bo
rila 'Radovljica in Ilirija, med
tem ko je Triglav II. močno za
ostal. Tudi na teh tekmovanjih 
smo zabeležili nekaj rezultatov, 
ki so vredni pozornosti. Na pr
vem mestu moramo opleniti Ilir-

jana Daneua, ki je na 100 m 
hrbtno izboljšal slovenski pionir
ski rekord s časom 1:15,1. Prav 
tako gre pohvala tudi Koperča- s 
nom, ki so letos novinci v tem 
tekmovanju, vendar kaže, da se 
bo v tem kraju plavalni šport 
prav lepo začel razvijati.

Že po tem kolu je prišlo do 
sprememb, saj tekmuje le še šest 
moštev v dveh skupinah. Skupi
na v kateri tekmujejo Fužinar 
iz Raven, Partizan iz Velenja in 
Neptun iz Celja je že pred pr
vim kolom razpladla. To za raz
voj plavanja v vzhodnem delu 
Slovenije vsekakor ni vzpodbud
no in bo morala PZS čimprej 
nekaj ukreniti. Rezultati prvega 
kola kažejo, da bo borba za na
slov republiškega prvaka letos 
precej izenačena. Značilno za vse 
klube je, da nimajo izenačenih 
ekip. temveč imajo le po nekaj 
kvalitetnejših plavalcev, ki no
sijo na j več j e breme in nabirajo 
tudi največ točk.

Vrstni red po prvem kolu je 
naslednji: Ljubljana II 8869. Pre
šeren (Rad) 8623, Ilirija/8368, Ko
per 5392, Celulozar II 5343, Tri
glav II 3488.

Čeprav govorimo, da je pla
valna ‘sezona v »polčasu« lahko 
ugotovimo, da je bil že prvi pol
čas letos uspešnejši od lanskega 
in da lahko v drugem delu pri
čakujemo še večje uspehe na 
naših plavališčih.

TRTNIKOVA — TRETJA 
JUGOSLOVANKA

Tudi letos Zlata Trtnikova 
nadaljuje s serijo novih rekord
nih podvigov, ki jo je začela že 
lani s svojim prvim rekordom 
1:12,3. Ta rezultat je do konca 
sezone še nekrajkrat popravila in 
zaključila s časom 1:09,4. S tem 
časom je lani delila 3. in 4. me
sto v jugoslovanskih lestvicah, 
saj sta bili boljši od nje Zeierje- 
va (1:06,7) in Camdžičeva (1:08,4), 
medtem ko je tretje mesto delila 
s Sinčičevo, ki je imela isti čas 
kot Zlata.

Letos je Trtnikova že trikrat 
izboljšala svoj republiški rekord. 
Na mitingu v Beogradu naprej 
1:09,2, na tekmi proti Partizanu v 
Ljubljani 1:09,1 in sredi pretekle
ga tedna v Kranju 1:08,1. Ta zad
nji rezultat je letos najboljši čas 
v državi obenem pa tretji rezul
tat na 100 m prosto vseh časov. 
Doslej je osem Jugoslovank do
seglo rezultate pod 1:10,0, ki so 
se zvrstile takole:

Šahovski komentar

Budvanski akvareli
Budva, mestece ob črnogorski obali, do katerega plovejo ladje 

z imeni naših pesnikov skoraj 27 ur z Rijeke, od Titograda pa ga 
deli 75 km serpentinaste ceste, je bila prizorišče jubilejne, desete 
študentovske šahovske olimpiade. Ves kraj je bil v znamenju 
šaha: velikanska trdnjava na glavnem trgu, demonstracijske de
ske na mestnem zidu, povsod figure iz mavca in zastave, tako da 
nisi mogel zgrešiti poti do »Lovčen-filma«, ki je svojo teraso od
stopil mladim šahovskim bojevnikom iz 19 držav in 4! celin. 
Tistim, ki v nekaterih primerih že so, v drugih pa prav gotovo še 
bodo tudi pravi olimpijski borci in državni reprezentanti. Skratka, 
Budva je bila odličen gostitelj prihajajočih in odličen organizator 
sožitja mladih šahistov različnih prepričanj, barve, vere...

1:06,2 Camdžič (JH) 
1:06,7 zeler (JD) 
1:08.1 Trtnik (L) 
1:08:4 Ligorio (D) 
1:08.8 Benkovič (M) 
1:08,n Varga (JS) 
1:09,4 Sinčič (JS) 
1:09.8 Mežnar (PB)

1960
1962
1963 
1954 
1958
1956 
1962
1957

Trtnikova je z novim rekor
dom že zelo blizu svojim letoš
njim željam, da bi do konca se
zone dosegla rezultat okoli 1:07,0. 
Morda ji bo z marljivim delom 
uspelo, da bo celo presegla svoj 
letošnji cilj.

'4b -f
Zlata Trtnik je letos ena najboljših jugoslovanskih plavalk
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Pred III. tekmovanjem 
za jugoslovanski padalski pokal

Natanko pred 12 leti se je 
zbralo na letališču Alpskega le
talskega centra v Lescah pri 
Bledu 6 državnih padalskih re
prezentanc, ki so nastopile na 
I. svetovnem padalskem prven
stvu. Pripotovali so padalci 
Francije, Italije, Nizozemske, 
Švice in Velike Britanije, priča
kali pa so jih tudi naši padalci 
Jevtič, Lutovac, Stanič, Vampo- 
vac iri Vukčevič. Izven konku
rence sta nastopila še Šinkovec 
in Rabuzova.

Pomerili so se v treh disci
plinah: skokih na cilj, skokih z 
zadržanim odpiranjem padala 
ter v skokih v vodo.

18. avgusta 1951. leta so po 
pozdravu, ki ga je tekmoval
cem izrekel dr.'Marjan Brecelj, 
Poletela prva letala nad kro
gom, ki je označeval cilj in prvi 
se je pognal v globino z višine 
500 m Nizozemec Cornevin. 
192,8 m od cilja so namerili so- 1 
dniki. Naslednji je bil Italijan 
Bordignon, ki je pristal izven 
kroga s polmerom 200 m. Anglež 
Thompson je bil že bližji, 124 m. 
Prvi Jugoslovan Vampovac je 
doskočil pri 147 m. Najuspešnej
ši je bil Italijan Cannarozzo, ki 
se je središču kroga približal na 
26 m, med Jugoslovani pa je bil 
Najboljši Janko Lutovac z 59 m. 
Kar 6 tekmovalcev pa je zgre
šilo cilj.

Isti dan je vsak tekmovalec 
Še dvakrat ponovil skoke v isti 
^isciplini in tako so se proti ve~ 
Ceru tekmovalci takole zvrstili 
ha lestvici: 1. Enrico Milani (It), 
2- Janko Lutovac (Jug), 3. Ter- 
rence Williams (VB) itd.

, Naslednji dan so s tekmova
njem nadaljevali s skoki z viši- 
he 2000 m, pri katerem so tek
movalci zadrževali odpiranje 
Padal do višine 700 m, toda ne 
manj kot 300 m. Kdor je odprl 
Padalo više od 700 m ali niže od 

m, ni dobil nobene točke. 
Pobil pa jih je toliko več, ko
likor bolj se je približal meji 
®00 m. Zmagovalci v tej discipli

ni so bili: 1. Terrence Williams 
(VB), odprl padalo v višni 317,5 
metra, 2. Voljo Vukčevič (J) 
325,5, 3. Hans Walti (Šv) 400 m.

Popoldne so tekmovalci ska
kali iz višine 350 m nad gladi
no Blejskega jezera. Med števil
nimi gledalci sta bila tudi tov. 
Tito in Edvard Kardelj.

Sodniki so tekmovalcem iz
merili čas, ki je minil med do
skokom v vodo in trenutkom, 
ko so priplavali do cilja. Po za
ključnem tekmovanju je obja-

Prvo svetovno 
prvenstvo
vila sodniška komisija prvega 
svetovnega prvaka — bil je to 
Francoz Pierre Lard. Drugo me
sto je osvojil Jugoslovan Vojo 
Vukčevič, tretji pa je bil Švi
car Hans Walt. Mnogo občudo
valcev je imela tudi francoska 
padalka Monique la Roche, ki je

osvojila častno 9. mesto v skup
ni razvrstitvi.

Za vzorno organizacijo prve
ga svetovnega padalskega pr
venstva je sprejela Letalska 
zveza Jugoslavije posebno pri
znanje Mednarodne letalske or
ganizacije (F Al).

Rezultati so znani. Cehi so 
jubilej najlepše proslavili: po 
letu 1954,'rojstnem letu študen
tovskih šahovskih olimpiad, na
posled spet enkrat. Zasluženo, 
čeprav bi bili lahko prvi tudi 
Jugoslovani ali nemara Bolga
ri, ki so si priborili samo sre
brna oziroma bronasta odličja. 
Zaradi srebra bi morali naše bo
doče vrhunske šahovske kadre 
vsekakor pohvaliti. Celo še prav 
v zadnjih potezah se jim je 
smehljalo zlato, nezasluženo si
cer, toda kdo bi potem sploh še 
spraševal. Vendar pa bi bila ta
ka pohvala enostranska, če n€ bi 
objektivni pisec opozoril tudi na 
drugo stran medalje.

Dve ali tri reči gre kritizira
ti. Igralci so bili, vsaj med par
tijami in še posebej med nada
ljevanji, zapuščeni, osamljeni, 
brez prisotnosti vsaj enega iz
med treh članov vodstva ekipe. 
Kakor so bili recimo člani sov
jetske ekipe pretirano, skoraj 
vojaško disciplinirani, tega pri 
naših ni bilo. Bili so kot raz
puščena vojska, brez tiste trd
ne kolektivne vezi, ki je prav 
gotovo, ena izmed postavk mošt
venega uspeha. Tudi analize 
prekinjenih partij so bile v glav
nem površne, nesistematične, 
bolje podobne kegljanju po ša
hovnici, kot pa iskanju zmago
vitih ali rešilnih možnosti. In 
nazadnje: ali ni bilo kmalu do
volj jasno celo statistom, da 
Parma in Nemet nista v formi 
(to je potrdila tudi Rijeka!) in 
da ostaja naš up samo moštvo 
-ičev (Minic, Bukič, Marovič, 
Ostojič). Mednarodni sodnik z 
Dunaja Dorasil in kapetan polj
ske ekipe Walker sta se tej sle
poti resno čudila. Ostojič je, pa 
čeprav na zadnji deski (toda ta 
deska je vselej določena za toč- 
konosca!), je zato nastopil samo 
petkrat (5 zmag!), četudi je zla
sti kot moštveni igralec zagrizen 
in je lani v Marianskih Laznvh 
naredil menda 9 točk v 12 parti
jah. Zares nerazumljiva kratko
vidnost!

Tako pisana druščina, kakor 
se je bila zbrala v Budvi, vselej 
kakšno razdere, hote ali neho
te. Organizatorji so imeli naj
več preglavic z zastavami in z 
Američani. Zaplet z zastavami 
so začeli Vzhodni Nemci, češ da 
njihova zastava ni istovetna z 
zahodnonemško, ker ima še em
blem (šestilo, kladivo in klas). 
Ugoditi jim je bilo treba tem 
bolj, ker so neuradno izjavljali, 
da drugače ne bodo nastopili. 
Zanimivo pri tem pa je, da ni 
tega emblema v nobeni enciklo
pediji. Potem so še Skoti hoteli 

' imeti svojo zastavo, kot da an
gleška ne bi bila dobra zanje, v 
tem ko Belgijci na srečo sploh 
niso ugotovili, da je ena izmed 
barv na njihovi zastavi napač-

RAZGOVOR Z MLADIMI PLAVALNIMI TALENTI

Niso še rekli zadnje besede
Po letošnjih uspehih, ki jih dosegajo mladi slovenski plavalci, 

smo se odločili, da tokrat predstavimo tri izmed njih, o katerih 
vsaj v zadnjem času največ slišimo. To so mladi plavalci Ljubljane 
Dani Vrbovšek, Zlata Trtnik in Urban Dermastia. Vsi trije so 
letos že nastopili v državni mladinski reprezentanci na dvoboju 
z Bolgari v Sofiji. Niso nas razočarali, kajti vsi trije so na svojih 
progah zmagali in, s tem dostojno zastopali slovensko plavanje. 
Pred dnevi smo jih povabili v redakcijo, kjer so nam v kratkem 
razgovoru povedali vse, kar, nas je zanimalo in bo nedvomno 
zanimalo tudi naše bralce.

dober in upam, da ne bom 
ostal le pri tem.

— Oba slovenska predstav
nika imata letos precej lepe 
možnosti. Borili se bomo za dru
go mesto, vendar sem prepri
čan, da tudi kranjski Triglav 
ne bo veliko pod vrhom.

— Sedaj se pripravljam bolj 
za daljino hrbtaško progo in 
bom na njej verjetno tudi do
segel boljši rezultat kot na 
krajši progi. Upam, da ne bo 
kakšne hujše krize in da bom 
svoj rezultat popravil vsaj še 
za nekaj sekund. Vzporedno s 
tem seveda tudi na 100 m ne 
morem ostath brez boljšega re
zultata, pa tudi do članskega 
državnega rekorda mi manjka 
manj kot ena sekundaf

ZLATA TRTNIK
— Letos sem startala zelo 

dobro. Lahko rečem, da sem s

Vsem trem smo zastavili ista 
vprašanja in prav zanimalo nas 
je, kakšni bodo odgovori. Od
govarjali ,so na naša naslednja 
vprašanja:

• Kako ste zadovoljni z va
šimi letošnjimi rezultati?

® Kakšno uvrstitev priča
kujete od obeh slovenskih pred
stavnikov na letošnjem držav
nem prvenstvu?

• Kakšen rezultat upate, da 
boste letos dosegli?

DANI VRBOVŠEK:
— Z rezultati, ki sem jih 

dosegel na letošnjih tekmova
njih sem v glavnem zadovo
ljen. Seveda sem že v Sofiji 
pričakoval, da bom zaplaval 
bolje, vendar sem bil od poto
vanja v Rim in Beograd precej 
utrujen. Rezultat, ki sem ga 
dosegel, na dvoboju z beograj
skim Partizanom je že precej

svojimi rezultati res zelo zado
voljna, saj sem končno letos že 
v juliju popravila slovenski 
rekord za več kot eno sekundo 
Trenutno sem najhitrejša Jugo
slovanka, vendar mislim, da 
bom letos še vedno morala pri
znati premoč Zeterjeve in Cam- 
džičeve. Trenutno sta sicer po 
rezultatih slabši, vendar bo ve
liko vlogo odigrala tudi rutina. 
Povedati moram, da sem v šta
feti v Kranju preplavala 100 m 
v času 1:07.8 in upam, da bom 
ta čas tudi uradno dosegla.

— Mi in Kranjčani letos 
verjetno ne bomo razočarali 
pristašev slovenskega plavanja. 
Po mojem mnenju bi se lahko 
oba slovenska kluba uvrstila 
med prvo četverico, kar bi bil 
seveda izreden uspeh.

— Na vaše tretje vprašanje 
sem deloma že odgovorila. Za
radi neizkušenosti mi je na 
takšna vprašanja težko odgo
varjati in bj verjetno o tem 
lahko več povedal moj trener 
Kot sem že dejala, upam n: 
rezultat pod 1:08.0.

URBAN DERMASTIA:
' 'Bred nastopom v Sofiji 

sem bil teden dni bolan in sem 
takorekoč iz postelje odšel na

na. Američani pa so ponovno 
dokazali, da ne poznajo pravil. 
Tako je bilo treba Lombardyju, 
študentu teologije in novinarju 
(!), razpetemu mecj svetim pis
mom nove zaveze in (foto) poro- 
čevalstvom, in Weinsteinu po
novno črno na belo dokazati, da 
so bile posamezne sodnikove od
ločitve pravilne. I’m sorry (žal 
mi je, oprostite) je bil potem 
vedno znova refrain njihovih ne
utemeljenih protestov. Za naše
ga Ostojiča pa so budvanski 
krogi zlobno ugotovili, ko je 
igral s Turki, da je bil uvrščen 
v ekipo samo zato, da bi se ma
ščeval za Kosovo. Med jugoslo
vansko šestorko je bil namreč 
edini Srb.

start. Zato tudi rezultat ni bil 
nič kaj posebnega. Z rezultati, 
ki sem jih letos že dosegel sam 

' nisem najbolj zadovoljen in zdi 
se mi, da vse predolgo čakam 
na magično mejo ene minute.

— Kvaliteta plavanja se je 
letos zelo dvignila, zato bo bor
ba na državnem prvenstvu zelo 
ostra. Za nas upam, da bomo 
tretji, za Kranjčane pa ne bi 
mogel odgovoriti.

— Kljub stalnemu ponav
ljanju rezultata bom še naprej 
ostal zvest prostemu slogu in 
upam, da bom mogoče kdaj le 
zaplaval pod minuto. Upam tu
di, da bo to kmalu.

Trener Ljubljane Mitja Pre
šeren je vse tri plavalce zelo 
pohvalil in prepričan je, da le
tos še niso rekli zadnje besede. 
Povedal nam je, da so prav 
mladi slovenski plavalci ne
kakšen vzor ostalim Jugoslo
vanom in da Plavalna zveza 
Jugoslavije zelo ceni našo 
mlado generacijo. Prav pri nas 
je prišlo do najhitrejše zame
njave generacij, kar se je po
kazalo kot zelo koristno in zato 
tudi uspeh ne more izostati. Za 
oba slovenska predstavnika pa 
meni, da se bosta dobro uvr
stila.

I. MEDNARODNO 
SREČANJE INVALIDOV

Uspehi
za Jugoslovane
17. in 18. julija je bilo 

v Linzu (Avstrija) prvo 
mednarodno srečanje inva- 
lidov-športnikov. Tekmova
nje je organizirala Medna
rodna federacija bivših 
borcev (FMAC) in se ga je 
udeležilo 240 tekmovalcev 
iz Avstrije, Belgije, Japon
ske, Francije, Zahodne 
Nemčije, Jugoslavije, Polj
ske, Finske, Švedske, Lu
ksemburga, Izraela, Angli
je, Nizozemske in Švice. 
Tekmovanje je bilo pod 
pokroviteljstvom zveznega 
predsednika Adolfa Scharfa.

Vsak tekmovalec je mo
ral nastopiti v 4 disciplinah 
iz atletike in plavanja. 
Tekmovalci so v posamez
nih disciplinah zbirali toč
ke glede na poškodbe in re
zultat. Skupni seštevek točk 
v 4 disciplinah je določil 
vrstni red.

Po državnem prvenstvu, 
ki je bilo v Ljubljani, je 
bila izbrana jugoslovanska 
reprezentanca, v kateri je 
bilo 11 težkih invalidov 
(amputirancev in slepih). 
Pred odhodom v Avstrijo 
so imeli pod vodstvom Bo
jana Hrovatina teden dni 
priprav v Kranjski gori. 
Priprave je organizirala 
Zveza za šport in rekreaci
jo invalidov Slovenije.

Na I. mednarodnem sre
čanju invalidov je 46 tek
movalcev osvojilo normo 
za zlato medaljo, med nii- 
mi 9 Jugoslovanov, 68 tek
movalcev je dobilo srebrno 
medaljo, od teh 2 Jugoslo
vana, vsi ostali pa so pre
jeli bronaste medalje.

Jugoslovanska ekipa je 
bila najbolj izenačena, kar 
kažejo tudi končni rezulta
ti. Na tekmovanju so bili 
doseženi nekateri rezultati, 
ki nekaj pomenijo tudi v 
primerjavi z zdravimi 
športniki. Tako je npr. Ne
mec Beez (amputirana leva 
roka) skočil v daljino 6,09, 
člansko kroglo pa je sunil 
14,50 m daleč. Nemec Schro- 
ter (dvoina amputacija rok) 
je pretekel 60 m v času 7,2. 
Šved Lindstrom (amputaci
ja noge) je preplaval 50 m v 
času 29,6. Jugoslovan Jereb 
((hroma leva roka) je 50 m 
preplaval v času 36.4.

Od naših tekmovalcev so 
zlate rriedalie osvojili: Stan
ko Kamlovič (amputacija 
noge), Bgd, Robert Hiijl 
(slep) - Bgd, Ivo Bevc (am- 
outacija noge). Visoko pri 
Kranju, Osman Vatič (am- 
putaciia noge), Brčko. Sa
ša Mikulič (amputacija 
obeh nog), Bgd. Ivan Barto
lovi (amputacija leve roke 
in brez očesa), Split, Hen
rik Jereb (hroma roka), Tr
žič. Franko Čehovin (am
putacija, obeh rok), Sežana, 
Narciso Sironič (amnutaci- 
ja obeh nog). Pula. Srebrni 
medalii oa sta osvojila Da
nilo Baškovič (amnutarija 
obeh rok). Bgd, Rifar Bar- 
jatarevič (slep), Bgd.
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IV. mediteranske igre
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EVROPSKA
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V ta;®*1« vseh tekmovalcev obljubim, da bomo na IV. sredozemskih iarah 
sodelovali v duhu poštenosti in viteštva, prežeti z najglobljim čutom brat
stva m s težnjo za cim večje poveličanje športa ter utrjevanje vezi, ki zdru

žujejo naše dežele že stoletja
S to slovesno prisego bo naj

starejši italijanski tekmovalec 
odprl letošnje največje športno 
slavje sredozemskih dežel.

Od 21. do 29. septembra si bo 
nad 1600 športnikov iz 13 dežel, 
ki jih obliva Sredozemsko mor
je, prijateljsko podalo roke in se 
spoprijelo za najboljša mesta v 
svoji športni zvrsti in za meda
lje, na katerih je vgraviran 
ognjenik Vezuv.

Atletsko razvita mladina iz 
Grčije, Turčije, Libanona, Siri
je, ZAR, Tunisa, Maroka, Malte, 
Španije, Franclje, Monaka, Ju
goslavije in Italije se bo osem 
dni merila v moči, hitrosti, zdrž
ljivosti in drugih vrlinah v 16 
športnih disciplinah.

Zaključek IV. sredozemskih 
Iger bo imel tudi zelo slovesno 
obeležje. Posebna himna dveh 
italijanskih skladateljev, ki po
novno govori o bratstvu in po
vezavi ljudi,, ki žive ob Sredo
zemskem morju ter na velikan
skem stadionu S. Paolu razvr
ščeni športniki bodo zapustili 
veličasten in nepozaben spomin.

SKRBNE PRIPRAVE 
ITALIJANSKIH

ORGANIZATORJEV
Organizacija olimpijskih iger 

v Rimu 1960 nas je navdušila, 
prepričani smo lahko, da bomo 
isto mogli reči tudi za septem
brske igre v Neaplju. Zaupanje 
držav članic Mednarodnega ko
miteja mediteranskih iger 
(CIJM) v italijanske organiza
torje je zatorej upravičeno, še 
posebej pa zato, ker je skoraj 
polovica funkcionarjev na igrah 
istih, kot na olimpiadi v Rimu.

Iz dosedanjih poročil v urad
nem biltenu, ki izhaja že od lan
skega poletja, je razvidna izred
na načrtnost in obširnost pri
prav ter prizadevnost organiza
torjev, ki jim pomagajo ne samo 
vsi italijanski športni forumi, 
temveč tudi druge organizacije. 
Skratka ,vsa italijanska javnost 
želi ,da bo ta »mala olimpiada« 
čim lepše uspela. Tudi dejstvo, 
da je prevzel pokroviteljstvo 
nad IV. sredozemskimi igrami 
Antonio Segni, predsednik re
publike Italije, kaže na to, kako 
se Italijani zavedajo važnosti 
tega velikega srečanja najraz
ličnejših narodov iz Sredozem
lja.

Italijanski organizatorji So 
tudi v najtesnejšem in stalnem 
stiku s CIJM in še posebej s 
predsednikom te organizacije 
Šejkom Gabrielom Gemayelom 
iz Libanona. Šejk Lemayel je 
zelo agilen športni delavec in je 
že nekajkrat priletel v Neapelj 
samo zato, da si je ogledal, kako

ATLETIKA
Bergen — V prijatejskem med

državnem srečanju je reprezen
tanca Anglije premagala Norve
ško z 133:81 točkami.

Pariš — V dveh meddržavnih 
srečanjih je izbrana francoska 
reprezentanca zabeležila dve zma
gi. V Versaillesu je Francija pre
magala Nizozemsko 127:81, v Far- 
bachu pa so najboljši atleti 
Francije premagali Belgijo 
228,3:178.

Potsdam — Na tukajšnjem at
letskem minintu je štafeta NDR 
na 4X15!i0m zabeležila nov sve
tovni rekord v času 14:58,0. Zma
govito štafeto so sestavljali Ma- 
tuschewski, May, Herman in Va
lentin. Prejšnji rekord je imela 
štafeta Francije (Jazy, Bpget, 
Bernard, Klaus) v času 15:04,2.

BOKS
Madrid — Španski boksar Ha- 

med Mimum Ben Ali (25 let) si je 
z visoko zmago "po točkah proti 
Italijanu Pieru Rollou (30 let) 
priboril naslov evropskega prva
ka v bantam kategoriji. Borba je 
bila v veliki areni za bikoborbo 
pred okoli 70.000 gledalci. Ben 
Ali je bil ves čas borbe v ofenzi
vi in mnogo boljši borec.

Las Vegas — Svetovni prvak v 
težki kategoriji Sony. Liston je 
obranih naslov absolutnega sve
tovnega prvak, ko je v odločilni 
borbi premagal izzivalca Floyda 
Pattersona s k. o. Borba je tra
jala le 2 minuti in 10 sekund. 
Liston je že s prvimi udarci po-

OD NEDELJE DO NEDELJE

tečejo priprave za igre. Pravijo, 
da je moral vselej spontano iz
raziti se o vsem v superlativih 
in da je zadovoljen in pomirjen 
zapuščal. Italijo.

Omeniti moramo tudi vse
stransko dejavnost raznih komi-, 
sij, ki že delj časa delujejo ne 
samo za zadovoljevanje potreb 
nastopajočih in tehničnega oseb
ja, marveč tudi povabljencev, 
novinarjev in še posebej turi
stov. Slednjim obetajo mimo 
šgortnega užitka tudi pristno 
napolitansko ozračje, sploh pa 
nepozabno doživetje. V ta na
men so pridni organizatorji po
vabili na tiskovno konferenco 
novinarje vseh sredozemskih 
dežel (iz Jugoslavije ni bilo no
benega), ki so si tudi ogledali 
objekte v gradnji. Pa ne samo 
to. Da bi si priskrbeli vso pod
poro in pomoč, posebno v zvezi 
s turizmom ,se je organizacijski 

.odbor sestal tudi z večino diplo
matskih predstavnikov' sredo
zemskih držav. Povabilu so se 
odzvali konzularni predstavniki 
Francije, Grčije, Monaka, ZAR, 
Španije, Turčije in Velike Bri
tanije za Malto.

LETOS SKORAJ 
OLIMPIJSKI SPORED

Na septembrskih igrah v Ne
aplju bo spored v primeru s 
prejšnjimi igrami močno izpo
polnjen. Cela vrsta novih disci
plin bo brez dvoma še bolj obo
gatila te popularne igre. Letos 
bodo tekmovali kar v 18 različ
nih športih.

Atletika: 27. do 29. IX. Sko
raj vše olimpijske discipline, ra
zen deseteroboja in 3000 m ovi
re. Trije atleti iz vsake dežele v 
posameznih disciplinah. Sodelo
vale bodo vse države razen Mo
naka.

Boks: 21. do 25. IX. Tekmo
vali bodo v vseh 10 kategorijah. 
Vsaka država lahko sodeluje z 
enim boksarjem v posamezni 
kategoriji. Vse države razen Mo
naka in Malte.

Hokej na travi: 22. do 26. IX. 
Turnirska oblika tekmovanja. 
Ekipa ima lahko do 16 hokeji
stov. Sodelujejo Italija, Maro
ko, ZAR in Španija.

Jadranje na vodi: 23. do 28. 
sept. Jadrnice znamke Star, 
Snipe in Finn. Vsaka država 
lahko sodeluje z eno jadrnico v

gometašev. Mimo Jugoslavije še 
9 reprezentanc.

Odbojka: 22. do 26. IX. Igrali 
bodo po istem sistemu kot pri 
nogometu. Skupaj z Jugoslavijo 
bo 7 dežel.

, Plavanje in skoki v vodo: 23,
do 26. IX. 100, 400 in 1500 m pro
sto, 200 m prsno, metuljček in 
hrbtno, skoki s 3 m in stolpa, 
štafeti 4 X 100 m mešano. Na
stopile bodo vse države, razen 
Monaka.

Rokoborba: 23. do 28. IX. 
Borbe bodo v grško-rimskem in 
v prostem slogu v 8 kategorijah. 
Nastopilo bo 10 reprezentanc, 
vključno z Jugoslavijo. ~

Sabljanje: 26. do 28. IX. Po- 
/ samezniki se bodo pomerili v 

floretu, meču in sablji. Osem 
držav — brez Jugoslavije.

Streljanje: 26. do 27. IX. 
Streljali bodo na glinaste golobe 
posamezno. Vse države, razen 
Sirije, Turčije in Tunisa.

Telovadba: 22. do 23. IX. Va
je bodo proste. Medalje za posa
meznike in ekipo. Osen\ držav 
— tudi Jugoslavija.

Veslanje: 28. IX. Popoln
olimpijski spored. Devet držav 
tudi Jugoslavija.

Tenis: 23. do 23. IX. Tekmo
vali bodo posamezno in v dvo
jicah. Jugoslavija ne bo posla
la svojih predstavnikov.

"VVaterpolo: 23. do 26. IX. Na 
podoben način kot pri košarki.

Plavalno tekmovanje v 
Baastadu je prineslo Švedom 
dva evropska rekorda. Per 
Ola Lindberg je 100 m pro
sto preplaval V času 54,3 In 
s tem za desetinko sekunde 
izboljšal repord Angleža Mc 
Gregorja, 15-letna Anne 
Cbristin Hagberg pa je na 
isti progi dosegla čas 1:02,0, 
kar je prav tako za 4 dese
tinke sekunde bolje od ev
ropskega rekorda Angležinje 

, Wilkinsonove. Kdo so prav
zaprav ti novi evropski re
korderji?

Per Ola Lindberg je zna
no ime v svetovnem plaval
nem športu. Prvikrat se je 
pojavil že leta 1958 s časom 
58,1, vendar takrat na ev
ropskem prvenstvu še ni po
segel v borbo za medalje. 
Let(^ dni kasneje je svoj 
osebni rekord izboljšal le za 
2 desetinki sekunde na 57,9. 
Prvo večjo afirmacijo v sve
tovnem merilu so mu pri
nesle šele olimpijske igre v 
Rimu. Čeprav v izredni kon
kurenci ameriških in avstral
skih sprlnterjev je bil edini 
Evropejec, ki mu je uspelo, 
da se je prebil do finala. 
Vendar čas 56,4 — ki je bil 
obenem tudi njegov osebni 
rekord — ni zadoščal več kot 
le za zadnje mesto. Švedski 
plavalni strokovnjaki so tr
dili, da Lindberg ni rekel 
zadnje besede. In res, že na
slednjo sezono se je z rezul
tatom 55,5 prvikrat vpisal v 
listo evropskih rekorderjev.

Kar ni uspelo Lindbergu na 100 m prosto, je dosegel s pomočjo svojih tovarišev v štafeti 4 X 200 m prosto
Leipzigu. Na sliki švedska štafeta Bengtsson, Svensson, Lindberg in Rosendhal

zlata medalja v
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vsem zbegal Pattersona In ga g 
spravil kat trikrat tudi na pod. g 
Zanimivo je, da je tudi prvo sre- M 
Čanje med obema tekmecema tra- = 
jalo le nekaj več kot dve minuti, g 
Kot poročajo tuje agencije se bo g 
Liston sedaj pomeril z mladim e 
nadarjenim Clayem.

NOGOMET
New York — V predzadnjem g 

kolu mbdnarodhega nogometnega g 
turnirja so bili v B skupini dbse- B 
ženi naslednji rezulati: Dinamo : g 
Ujpest 2:0 (1:0), Vallodilid : Hel- = 
singborg 2:1 (2:0), Wr. Spbrtklub : g 
Belenences 1:1 (0:0). Pred zadnjim g 
kolom je vrstni red na lestivici B 
naslednji: g
Gornik 5 3 1 1 18:6 7 1
Dinamo 5 3 1 1 14:9 7 =
Wr. ŠK 6 3 0 3 12:18 7 g
Ujpest 6 3 0 3 10:10 6 g
Valladolid 6 2 1 3 9:13 5 g
Belenences 5032 5:7 3 g
Helšingborg' 5 1 1 3 9:12 3 g

Zagrebši Dinamo se bo sedaj g 
pomeril v odločilni tekmi s pr- g 
vakom Poljske Gornikom. V pri- g 
meru zmage se bo Dinamo sre- g 
čal kot prvak te skupine z zrna- g 
govalcem A skupine za naslov s 
prvaka tega vsakoletnega nogo- g§ 
metnega turnirja. V A skupini, g 
kjer so končali tekmovanje že g 
pred več kot lOrineVi, je zmagalo g 
angleško moštvo Wešt Ham U. M 
Vrstni red te skupine je nasled- S 
nji: =

6 3 2 1 14:10 8 1
6 3 1 2 15:10 7 g
6 2 3 1 17:13 7 g
6 2 2 2 13:13 6 g

posamezni kategoriji. Vse drža
ve razen Libanona, Sirije in Tu
nisa.

Kolesarstvo: 22. do 26. IX. 
Dirkali bodo na stezi in na ce
sti. Nastopile bodo vse države 
razen Monaka in Grčije.

Košarka: 22. do 28. IX. Ver
jetno dve skupini po 4 ali 5 
ekip. Dve prvoplasirani ekipi iz 
vsake skupine se bosta uvrstili 
v finalno skupino, kjer se bodo 
spoprijele za prvo mesto.

Nogomet: 20. do 29. IX. Dve 
skupini (4 do 6 enajsteric), iz 
katerih Se prvoplasirani moštvi 
uvrstita v polfinale, od tam pa 
zmagovalca v finale. Vsaka eki
pa ima lahko največ do 19 no-

Rezultati tekem v skupinah ve
ljajo tudi v finalu. Mimo Jugo
slavije še sedem držav.

DRŽAVE V PRETEKLIH
SREDOZEMSKIH IGRAH

Na dosedanjih treh sredozem
skih igrah so sodelovale nasled
nje države:

Aleksandrija 1951: Španija, 
Francija, Grčija, Italija, Liba
non, Malta, Sirija, Turčija, Egipt 
in Jugoslavija.

Barcelona 1955: Francija, Gr
čija, Italija, Turčija, Libanon, 
Sirija, Egipt in Španija.

Beirut 1959: Francija, Italija, 
Libanon, Malta, Maroko, Tuni
zija, Španija, Grčija, Turčija, 
ZAR in Jugoslavija.

evropskih sprlnterjev. Toda 
sam Per Ola je te trditve de
mantiral. Čeprav je od tiste
ga časa, ko sta se z Gottva- 
lesom borila za evropski pri
mat stopil v njujno borbo še 
tretji človek — Anglež Mc 
Gregor in s časom 54,4 po
tisnil tudi Gottvalesa vstran, 
se je Lindberg ponovno po
javil s časom, ki ga uvršča 
na prvo mesto v Evropi. Re
zultat 54,3 iz Baastada ga je 
postavil zopet na čelo najhi
trejših evropskih plavalcev. 
Mnogi sicer trde, da je Mc 
Gregor še vedno ostal vsaj 
moralni zmagovalec in za to 
trditev navajajo kar precej 
tehtnih razlogov. Teden dni 
preden je Lindberg postavil 
nov evropski rekord sta se z 
Mc Gregorjem namreč sre
čala na meddržavnem dvo
boju Anglija—Švedska. Ta
krat se je njun dvoboj kon
čal z veliko premočjo Angle
ža, ki je dosegel čas 54,4, 
Lindberg pa le 50,5. Bazen, 
kjer je pozneje Lindberg do
segel nov evropski rekord je 
mešan s sladko in morsko 
vodo, kar je znano, da daje 
plavalcem najboljše pogoje 
za dosezanje rekordov. In 
končno je Mc Gregor dosegel 
svoj rekord ko je plaval 110 Y 
(100,58 m) kar bi dalo na 
100 m odgovarjajoč rezultat 
okoli 54,2. Pa vendar naj za
govorniki teh trditev še to
liko zatrjujejo, v listi evrop
skih rekorderjev je tokrat ^ 
na prvem mestu po dveh le- % 
tih zopet ime Per Ola Lind
berg.

O novi rekorderki na 100 m 
prosto Anni Christin Hag
berg vemo pravzaprav zelo 
malo. Lani je kot 14-letna 
deklica nenadoma stopila v 
evropsko elito najhitrejših 
plavalk. V Leipzigu se sicer 
ni mogla potegovati še za 
medalje, kljub temu pa se je 
uvrstila v finale in s časom 
1:05,1 zasedla 8. mesto. To
da Še po Leipzidu je prišla 
v boljšo formo in v septem
bru izboljšala nacionalni re- j 
kord s časom 1:03,5. Letošnjo

I
t!
t

zimo je na mnogih medna- ❖

Kronisti so pisali leto 
1962 — evropsko prvenstvo v 
Leipzigu, lindberg je bil do 
tega tekmovanja že zrušen 
s prestola najhitrejšega Ev
ropejca. Prišla je doba 
Francozov — Gottvales je 
postavil mejo evropskega re
korda na točno 55 sekund. 
Leipzig je tudi potrdil to 
Gottvalesovo premoč in 
Lindberg se je moral — če
prav je izenačil svoj osebni 
rekord 55,5 — v Leipzigu za
dovoljiti le s srebrno meda
ljo. Nihče ni več'računal, da 
bo Lindberg lahko še kdaj 
stopil na najvišjo stopnico

rodnih mitingih dokazala, da 
sodi med naj hitrejše Evro
pejke. To ji je formalno 
uspelo tudi v Baastadu in s 
časom 1:02,0 dosegla tretji 
najboljši rezultat na svetu 
vseh časov. Toda tudi Hag- 
bergova je doživela teden $ 
dni pred svojim rekorder- 
skim časom slično neprijet- £ 
no usodo kot Lindberg. Na 
dvoboju v Anglijo jo je pre- t? 
magala' takrat še evropska -J 
rekorderka Wilkinsonova. ♦Jv

Nova' evropska rekorda I" 
švedskih plavalcev sta časa % 
s katerimi so se evropski 
plavalci tesno približali do
sežkom riajhitrejših Ameri- 
kancev in Avstralcev. Prav 

. ti rezultati, menijo nekateri 
evropski strokovnjaki, so 
potrdili, da bo Evropa na 
olimpijskih igrah v Tokiu, 
igrala mnogo vidnejšo vlogo, 
kot jo je na zadnjih dveh v 
Melbournu in Rimu.

NA.THITREJSl plavalci 
NA SVETU

1962 * 
1980 ❖ 
1983 ♦
1962 ♦
1963 ♦ 
1956 V 
1962 ♦

moški
53.6 Dos Santos (Brazilija 1961
54.3 Lindberg (Švedska) 1963
54.4 Clark (ZDA) • 1961
54,4 Mc Gregor (Anglija) 1963
54.6 Dewitt (Avstralija) 1957
54.6 Jackman (ZDA) ' 1982
54.6 Mc Donough (ZDA) 1962

ženske
59.5 Fraser (Avstralija) 

1:01,3 von Saltza (ZDA) 
l:02,o Hagberg (Švedska) 
1:02 2 Johnson (ZDAl 
1:02.2 de Varonna (ZDA) 
1:02.3 Crann (Avstralija) 
1:02.4 Stouder (ZDA)

na kratko — na kratko — na kratko — na kratko — na kratko

West Ham U. 
Mantova 
Kilmarnočk 
^ecife 
"'rpussem 

Mtinster 
■^7*0 Mexičo 
Talencienrtes

• Kot poročajo tuje agencije so se v Mehiki lotili zelo posrečene akci
je. Znano Je namreč, da je njihovo glavno mesto Mexico Citv kandidiralo 
aa prevzem organizacije svetovnega prvenstva v nogometu 1970. Odločili 
so se že za gradnjo novega stadiona, ki bo lahko sprejel 125.000 gledalcev. 
Pri zbiranju finančnih sredstev so se poslužili nenavadne akcije. 2e sedai 
namreč Prodajajo abonentske vstopnice za vse prireditve na tem stadionu 
do leta 2062! Kot poročajo, se je prijavilo že 8000 interesentov.

V Prvič po 25 letih so na nogometnem prvenstvu Bolgarije osvojili na
slov prvaka nogometaši izven glavnega mesta Sofije. Novi prvak Bolgarije
je moštvo Spartaka iz Plovdiva.Šr - -

3 0 
1 2 
2 0

13:16 6 
13:18 4 
8:13 4

TENIS
River Forest — McKinley — 

imbleddnski zmagovalec je zma- 
al na prvenstvu ZDA, V firtal- 

icm srečanju je premagal Rall- 
itona 6:2, 6:2, 64:. To je že njego
va druga zaporedna zmaga na 
prvenstvu ZDA.

, i -Z fP,1. franc°ak‘ nogometaš Raymond Kopa se bo moral v zagovarjati 
pred športnim sodiščem francoske državne nogometne lige. Ostro je namreč 
napadel celptno organizacijo francoskega nogometa, klubom pa je očital 
da ravnajo z Igralci kot s klovni.

• Evropski nogometni prvak FC Milan, zmagovalec letošnjega tekmo
vanja za pokal evropskih prvakov, je za svoje moštvo pridobil dva znana 
nogometaša. Tako bo v naslednjih treh letih nastopal za barve FC Milan 
22-letni napadalec brazilskega moštva Botafofo - Amarildo. Kupčija je 
veljala 50.000 dolarjev. Za FC Milan bo nastopal tudi znani zahodnonem- 
ški reprezentant Szymaniak. Sedanji Brazilec v moštvo Milana Cinesinko na je prestopil h Catanii.

® ^nana dunajska revija na ledu je v letošnji sezoni dosegla rekordno 
število nastopov. Pravkar so se vrnili iz gostovanja po SZ. v skupno 11 
mesecih so prikazali kar 378-krat svojo revijo »Festival ljubezni«.

• Na smučiščih Breithorna v Cervinii so bile v teh dneh hitrostne 
smučarske tekme. Kar dva smučarja — alpska tekmovalca — sta presegla 
rekord Luigija Marca iz leta 1960 (163.265 km/h). Vrstni red letošnjih tekem 
v Cervinii je bil naslednji: 1. Alfred Plangger (ZN) 168.224 km/h, 2. Wiliy 
Forrer (Švica) 167.441, 3. Luigi Marco (Italija) 165,137 itd.

9 Na nedavnem zasedanju mednarodne košarkarske zveze — FIBA ki 
je bilo v Bclrutu so dokončno potrdili termin XIII. evropskega prvenstva 
v košarki, ki bo med 1. in 15. oktobrom v Wroelawu na Poljskem. Določili 
so tudi spored tekmovanja. Skupno 16 prijavljenih reprezentanc evropskih 
držav bo najprej tekmovalo v dveh skupinah po 8 moštev, v PRVI (A) 
skupini bodo tekmovali: Jugoslavija (3), Bolgarija (3), Madžarska (6), Bel- 
gija (8), Turčija (10), Izrael (11), Nizozemska (15) in Italija (ni sodelovala 

zadnjem evropskem prvenstvu); DRUGA (B) SKUPINA: SZ (1), Francija 
4), CSSR (5), Romunija (7), Poljska (9), NDR (12), Španija (13) in Finska 

(14). številke v oklepaju pomenijo uvrstitev posameznih reprezentanc na 
zadnjem evropskem prvenstvu.

• Skoraj v vseh evropskih državah je športna stava že povsem vsak
danja stvar in je zanjo tudi Izredno zanimanje. Zanimivo je, da v Južni

se,« p^ipo^g« Mer1« ^
IO). interpretator popevke8 je eden najboljših Cfj^^pttet« Sa tto stavo zM^Me ?e.daL^upeljala športno stavo za nogometne tekme. Zato so izposlovali že vsa po- 

trebna dovoljenja državne oblasti.

*
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Strokovno

Ker se tudi naši šport* 
niki vedno bolj poslu
žujejo uteži pri svojem 
vsakodnevnem treningu, 
smo zaprosili v prof. Mar
jana Kolariča, da nam 
pove kaj več o svojih 
tozadevnih izkušnjah in 
skratka sploh o metodi 
dela z utežmi. Prof. Ko
larič se je odzval naši 
prošnji in bomo v dveh 
nadaljevanjih objavili 
njegov prispevek.

Vročina je na višku. Večina se 
hladi v rekah, jezerih in morju. 
Pri tem je samo ena pomanjklji
vost, da mnogi ne znajo plavati 
in zato je užitek v vodi manjši. 
Povrhu vsega je treba vedeti, da 
je neznanje plavanja velika ra
kova rana pri našem ljudstvu. 
Sedemletna akcija bo glede tega 
v prihodnje precej pripomogla k 
izboljšanju poraznega stanja. Dan 
za dnem beremo namreč, da se je 
utopil v tej reki ta, v tem po
toku oni in že letošnja sezona je 
zahtevala precej smrtnih žrtev.

NAŠ TEL E OBJEKTI
posameznim plavalnim klubom 
in trenerji od novih plavalcev še 
veliko pričakujejo.

Ko govorimo o organizaciji 
plavalnih šol, slišimo večkrat pri
pombe, predvsem staršev, ki bi 
radi poslali svoje otroke v pla
valno šolo, vendar iz določenih 
vzrokov tega ne storijo. Mnogi

Problemi plavalnih šol
Kakor vsako leto, imamo tudi 

letos plavalne šole po različnih 
krajih Slovenije. Učitelji so po
nosni, ko po 14-dnevnem tečaju 
vidijo sadove svojega dela. Vsi 
tečajniki si po navadi pridobijo 
plavalno veščino. Metodika je se
veda različna, čeprav je končni 
uspeh isti. Na obisku v Vevčah, 
Ljubljani in Celju smo ugotovili 
sposobnosti plavalnih učiteljev, 
obenem pa Izredno veselje mla
dine, ki se je naučila plavati. 
Mnogi od teh so že pristopili k

trdijo, da so otroci še premladi 
In nerazsodni, da bi sami prišli 
na plavališče, ker so preveč od
daljeni od kopališča, starši pa, ki 
so zaposleni, nimajo časa otroke 
voditi v tečaj in po zaključnem 
tečaju spet nazaj na domove. To 
je problem, ki je vreden pre
misleka. Vemo namreč, da 
se otrok s sedmimi, osmi
mi leti hitreje nauči plava
ti, kakor mladostniki nad 10 let. 
Pri tem je še nekaj drugih pro
blemov. kjer imamo lepa beton

sko kopališča, ni pa plavalnih 
učiteljev, ki bi okoliško mladino 
pritegnili k takšnemu pouku. 
Prav gotovo bo akcija »Nauči se 
plavanja« dosegla svoj smoter, 
če bomo tudi tem problemom 
posvetili večjo pozornost. Tu je 
v prvi vrsti dolžnost Plavalne 
zveze, da poskrbi za učitelje po
vsod tam, kjer so bazeni, jezera, 
potoki ali kakršnakoli oblika 
vodnega elementa, ki bodo po
sredovali pouk plavanja mladim 
in tudi starejšim neplavalcem, ki 
so po navadi bolj predrzni kot 
najboljši plavalci. Teže je z otro
ki po mestih, kjer zaposleni star
ši nimajo časa voditi otroke k 
plavalnemu pouku. Tu je treba 
nekaj ukreniti! Morda bi našli 
odgovor na to vprašanje pri Ob
činskih zvezah za telesno kultu
ro? Morda tudi p^i podjetjih, kjer 
sb starši uslužbeni, ki bi bila 
pripravljena priskočiti na pomoč 
s kakšnim prevoznim sredstvom 
itd. Rešitev je več! Vsi smo dolž
ni pomagati, vsak na svoj na
čin!

iz

PISMA ------
Slovenij e

KONDICIJSKI TRENING OCJO UTEŽI
V zadnjih letih se vedno bolj 

poslužujemo vaj z utežmi, da z 
njimi dosežemo hitro moč, 
splošno moč ter vzdržljivost. 
Danes so vaje z utežmi sestavni 
del kondicijskega treninga no
gometašev, košarkarjev, plaval
cev, smučarjev, atletov in skratr 
ka vseh športnih panog. Poseb
no pogosto pa se poslužujejo te 
metode prav atleti.

Vaje z utežmi niso nekaj no
vega. 2e pred 25. leti so tudi pri 
nas v Jugoslaviji pričeli vaditi 
z utežmi, vendar še to ni po
vsem prodrlo v širino, razen se
veda pri kvalitetnih klubih in 
športnikih, pa še tu le bolj po
vršno. Posamezni atletski stro
kovnjaki so ob pričetku zavra
čali takšen način treninga, češ 
da to ni naravno in da uteži po
vzročajo zakrčene in odsekane 
gibe. Danes vemo, da prav vsi 
Američani vadijo z utežmi in 
imajo tekmovalci na voljo tudi 
celo posebne svinčene pasove. 
Do vsega tega je pač privedlo 
spoznanje, da takšen trening 
tekmovalcem izredno mnogo ko
risti, z druge strani pa seveda 
tekma in želja z enim samim ci
ljem za dosego novih rekordov. 

.Izboljšanje rezultatov lahko 
namreč pričakujemo samo še od 
povečanja moči. Zato se ne sme- 

čuditi, da danes posamezni 
tekmovalci dvigajo na svojem 
treningu tudi do 25.000 kg. Vaje 
z utežmi so namreč izredno raz
nolike in številne ter prilagoje
ne na posamezno panogo. Prvo

strokovno literaturo je zbral in 
izdal Toni Nett v svoji knjigi 
»Trening z utežmi«. Le-ta obse
ga nad 700 vaj moči in je v njej 
obdelana metoda vaj z utežmi 
s stališča znanstvenih in medi
cinskih dognanj.

SPREMEMBA OBLIKE MIŠIC
Reden način vadbe z utežmi 

oblikuje mišice v nekem določe
nem smislu. Kot se telo ali or
gan prilagodi na določeno giba
nje ali funkcijo, tako tudi dolo
čeno gibanje oblikuje telo in or
gan. Pri treningu mišic lahko 
dosežemo tri stvari:

■ pridobivanje surove moči 
(možnost prevladovanja največ
jega odpora ne glede na čas),

■ razvoj hitre moči (možnost 
hitrega premagovanja nekega 
relativno visokega odpora v čim 
krajšem času),

■ pridobivanje mišične vzdrž
ljivosti (prevladovanje nekega 
relativno majhnega odpora v 
daljšem času, kar imenujemo 
tudi sposobnost zoperstavljanja 
utrujenosti).

Cilj. treninga mišic pri atle
tu, metalcu ali skakalcu je na 
primer hitra moč, katera je za 
njegov specifičen uspeh najbolj 
potrebna in najbolj važna.

DEBELINA MIŠIC — 
MIŠIČNA MOČ

Mišična moč je odvisna od 
debeline mišič, to je od površi
ne prečnega prereza mišice. Ta

debelina je v razvoju odvisna od 
zakona postopnosti. Tip atlet
sko razvitega človeka bo razvil 
debelejše 'mišice, kot leptosomni 
tip ali astenični tip. Tudi spol 
je odločujoč: ženske dosežejo 
samo polovico mišične moči na- 
pram mišični moči moškega. De
belina mišic in njih moč torej 
ni odvisna samo od vaj in tre
ninga. Število mišičnih vlaken v 
neki mišici je določeno s pred— 
dispozicijami. S treningom mišic 
postanejo posamezna vlakna de
belejša, število vlaken pa se ne 
poveča. Vlakna pa postanejo de
belejša samo takrat, kadar so za 
to določene preddispozicije, ker 
te postavljajo mejo odebelitve 
mišfc. Tako obstajajo atletški ti
pi, ki imajo tako razvito mu- 
skulaturo, da jih ta ovira pri 
hoji ali teku (dvigalci uteži, ro
koborci).

ATLETU SO POTREBNE 
DOLGE MIŠICE

Rezultat krepitve tako ime
novane surove moči so debele

trebno, da se z vajami s pomočjo 
uteži in bremeni prične pozimi 
in ne v dobi tekmovanja. Tako 
se prične stopnjevanje moči mi
šic in s tem seveda tudi izbolj
šanje rezultatov ravno ob pra
vem času, to je v polni sezoni.

Strokovnjaki si še niso edini 
o sami metodi treninga z utež
mi in bremeni. Rezultati v pra
ksi pa so pri metodi maksimal
ne obremenitve pokazali, da je 
to na primer za metalce naj
boljši in najbolj učinkovit tre
ning. V zadnjem času so po tej 
metodi trenirali znani atleti 
0’Brien, Long, Conolly, Rudenko, 
Ovsepian in drugi. Kot vemo, 
so vsi dosegli svetovne rekorde. 
Tako ni nič presenetljivega, da 
so se v posameznih državah 
prav znanstveno lotili metod 
treningov in priprav z utežmi. 
Atleti v SZ vadijo pretežno že 
z 80 do 90-odstotno maksimalno 
obremenitvijo. Ta obremenitev 
vodi k optimalnemu prirastku 
mišične moči in jo dolgo ob
drži.

MURSKA SOBOTA
(EM) — Strelstvo: V počasti

tev 22. julija — dneva vstaje 
slovenskega ljudstva je Občin
ski strelski odbor v Murski So
boti organiziral srpčanje občin
skih strelskih reprezentanc Ma
ribor—Tabor, Maribor—Tezno in 
Murska Sobota. Na tekmovanju 
so nastopile ženske ekipe, ki so 
tekmovale z MK puško ter mo
ške ekipe, ki so tekmovale z MK 
puško "Crvena zastava« in MK 
puško proste izbire (precizna). 
Na tekmovanju so imeli največ 
uspeha mariborski strelci, ki so 
zasedli vsa prva mesta.

Rezultati — ženske: Maribor 
—Tezno 941 krogov, Maribor Ta
bor 934 krogov, Murska Sobota 
858 krogov.

Med posameznicami je bila 
najboljša Hilda Štern (Tezno) z 
249 krogi. Sledijo Veršič, Trup 
(obe Tabor) in Makari (M. So
bota) vse po 247 krogov, Sadov
nik (Tezno) 233 itd. Moški — 
precizna puška: Maribor Tabor 
1468, Maribor Tezno 1423, Mur
ska Sobota 1411 krogov.

Med posamezniki je bil naj
boljši Karel Mlinarič (Tezno) z 
528 krogi pred Postružnikom 
(Tabor) 495, Crnčičem (Tabor) 
492, Bagarije (M. Sobota) 485 
itd. MK puška »CZ«: Maribor 
tabor 968, Maribor Tezno II 922, 
Murska Sobota 872, Maribor 
Tezno I 767 krogov.

Med posamezniki je dosegel 
največ krogov Alojz Postružnik 
(Tabor) 255. Sledijo: Zupanič
(Tabor) 248, Drvarič (DL Sobo
ta) 238, Mlinarič (Tezno) 237 kro
gov itd.

Nogomet. V ponedeljek so v 
Mursko Soboto prispeli nogome
taši zagrebške Trešnjevke, čla
na I. zvezne nogometne lige na 
14-dnevne priprave za jesenski 
del tekmovanja. V času priprav 
bodo/ v Murski Soboti odigrali 
tudi dve tekmi z moštvom So
bote.

Pomurski 'pokalni prvak je 
postalo moštvo Sobote, ki je v 
finalni tekmi premagalo moštvo 
pomurske nogometne lige Ba
hovce z rezultatom 9:1.

REPUBLIŠKO PRVENSTVO V TENISUNekaj presenečenj
Na igriščih v Ljudskem 

vrtu je bilo zaključeno le
tošnje XVIII. republiško prven
stvo Slovenije za člane in čla
nice. Kakor na vsakem podob
nem tekmovanju, je bilo tudi tu 
nekaj presenečenj. V marsičem 
je bil dosežen napredek, kar se 
bo močno čutilo tudi v delova
nju slovenske teniške organiza
cije. Letos je na prvenstvu so
delovalo kar 6 klubov, prvič po 
dolgotrajnem premoru pa so 
prišli tudi Celjani. Poleg njih so
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Rezervirano za bralce
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ALI SO ODLOČITVE OBČINSKE ZVEZE PRAVILNE?
V Zagorju imamo dve nogometni moštvi — Svobodo in Proleta-

♦ rec. Obe podpira Občinska zveza za telesno kulturo, ki pa nima do
♦ obeh klubov istih odnosov. ,V zadnjem času smo opazili precejšnje
♦ napake in prosil bi vas, da odgovorite, če so takšne odločitve pra-
♦ vilne. Občinska zveza ima denar od športne stave, ki je po mojem
♦ mnenju namenjen samo gradnji športnih objektov. V Kisovcu gra-
♦ dijo stadion, kjer so šele začetna dela. To društvo jo dobilo samo
♦ 40.000 dinarjev od pol milijona, kolikor je Občinska zveza prejela
♦ od športne stave. Ves ostali denar so porabili planinci, taborniki in 
7 drugi. Slišal sem, da ga trošijo za gradnjo vodnega rezervoarja. x Povejte mi prosim, ali je pravilna taka odločitev? In še to. Pred
♦ nedavnim je Občinska zveza za telesno kulturo v Zagorju kaznovala 
X nekaj igralcev kisovške Svobode s prepovedjo igranja za dobo ene- 
T ga leta. Povejte mi prosim, ali je to pravilno in če ta odločitev so- T glaša s pravilnikom Nogometne zveze Jugoslavije? Pripomnim naj T toliko, da so igralce kaznovali zato, ker so se na neki sindikalni
♦ tekmi vedli nedisciplinirano. Zadnikar Jože, Zagorje ob Savi

Na Vaše pismo naj vam na kratko pojasnimo, da ima Občin
ska zveza za telesno kulturo precejšnje kompetence. Glede finan
ciranja naj vam povemo, da mora Občinska zveza denar, ki ga dobi 
od športne stave, uporabiti samo za gradnjo športnih objektov. To 
so namenska sredstva in zato je vsako drugačno uporabljanje kaz
nivo. Pravite, da v Kisovcu gradijo stadion in da so prejeli le 40.000 
din, ostali denar pa je šel v druge namene. Ce so ga uporabili za 
gradnjo kakršnegakoli športnega objekta, potem je stvar v redu. Ce 
pa ne, potem je to nepravilno in v nasprotju z določili. Zdi se nam, 
da tudi ta količnik 40.00(| od pol milijona za stadion v Kisovcu ni 
najbolj pravilen! Glede kaznovanih igralcev kisovške Svobode pa 
tole: če je sindikalno prireditev organizirala Občinska zveza, potem' 
je kazen upravičena, sicer pa ne., Pri vsej stvari pa smo mnenja, da 
bi bilo pametno, če bi prizadeti športniki iz Kisovca spregovorili 
jasno besedo s predstavniki Občinske zveze in prepričani smo', da 
do sporov ne bi prišlo več. Občinska zveza je poklicana za to, da 
skrbi za vse športne panoge na svojem področju, ne da bi pri tem. 
kogarkoli mačehovsko oškodovala!

SE PRIPOMBE NA UREJANJE POLETA
V eni izmed zadnjih številk Poleta sem prebral v rubriki »Re

zervirano za bralce« pismo Jožeta Makovca iz Planice. Povsem se 
strinjam s piscem tega sestavka. V želji, pomagati listu, se oglašam 
tudi jaz z nasveti, ki jih boste morda upoštevali. Ljubitelji športa 
vsak dan segajo po športnih Časopisih iz drugih republik, kar po
meni, da si želijo športnih novic. Tudi sam sem mnenja in mnogi 
delijo to mnenje, da mora Polet izhajati dvakrat na teden, če pa 
to ni mogoče, potem bi se morala vsebina spremeniti. Ne. morem 
razumeti, zakaj objavljate športne rezultate, ki so Se dogajali pred 
dnevi in smo jih že prebrali v drugih časopisih!? Ali ne bi bilo 
bolje pisati komentarjev, ki jih ne zasledimo v dnevnem ali dru
gem športnem časopisju? Pomanjkljivost vaše uprave je v tem, da 
vaš list premalo popularizira! Ne mislim kritizirati vašega dela, 
‘ločem le pomagati z nasvetom! Moram reči, da ima Polet mnogo 
simpatizerjev in zato vam želim še naprej veliko uspehov.

^ Janez Malenšek, Beograd
Vi ste naš redni spremljevalec in kot kaže tudi objektivni kri

tik. Kar smo odgovorili tovarišu Makovcu glede urejanja, to po
navljamo tudi danes, da se nam bližajo boljši obeti. Ce ^o™” 
bajali dvakrat na teden, potem je koncept Iftta «
kakor če bomo izhajali enkrat, pa v večjem obsegu. ,s.^ Pr°°!® A 

^ mom se ubadajo odgovorni za usodo Poleta in vs®. ^e’ 4
J naši bralci vendarle enkrat zadovoljni tako z naC‘"°™ 4
♦ kot tudi z obsegom lista. Zdaj pa res ne moremo spreminjati vse- J
j binske sestave, saj je bilo precej razmišljanja preden smo prišli do ^ 
F današnje oblike.     4

KDO JE CASSIUS CLAV? ^
4 Večkrat sem slišal o boksarju črncu Oay» 4
G valcu poltežke kategorije v Rimu. Ali bo ta boksar nastopil v ringu 4 
G proti sedanjemu prvaku Listonu? Ljubljana 4
; > Clayu je danes 21 let in se PriPra^?,*a ,!tos “ t! bbltear” večkrat 4vakom Listonom, ki bo verjetno septembra letos. Ta sar večkrat J 

► javno ali kako drugače izziva črnca L‘st°PahA"f®d X
' ‘ prvak komaj čaka končnega obračuna z blebetavim Clayem Clay 4 
O ig irhpi v ■Rimu ir ip*t in 80 kf?, danes pa pridoDil tudi na teži, ♦
♦ tako da si bo^ta v ringu pogledala iz oči v oči borca približno iste

Železarna na Jesenicah skrbi tudi za rekreacijo svojih nameščencev in občanov iz bližnje in dalj
ne okolice. Doslej takšnega objekta na Jesenicah ni bilo in zato lahko razumemo številne Jese
ničane, predvsem seveda mladino, kako so ponosni in-veseli nad svojim plavalnim bazenom olim
pijskih dimenzij. Te dni, ko je povsod velika vročina, je mesto prazno, ob robu koplišča pa je 
vse polno kopalcev, ki se hladijo v prijetnem vodnem elementu. Na našem posnetku vidimo tudi 
stolp, kar pomeni, da so graditelji mislili tudi na skakalce v vodo. Ta nov športni objekt pa 
pomeni prav gotovo preokret v plavalneni športu v mestu pod Mežakljo in kdo ve, če ne bo 
morda prav v tem bazenu čez nekaj let plavalo več odličnih rekorderjev.

in kratke mišice, medtem ko va
je hitre moči razvijajo dolge 
mišice, ki so za atletske disci
pline najbolj prikladne. To po
meni, da za atleta ni važna de
belina mišic, temveč le njih obli
ka. To je tudi vzrok, da se pri 
vadbi z utežmi in bremeni ne 
posveča toliko pozornosti statič
nemu dviganju težkih bremen, 
temveč je poudarek na vajah, 
ki so hitre in dinamične. Zato 
so atleti boljši v metanju atlet
skih rekvizitov na primer od 
dvigalcev uteži, pa čeprav imajo 
ti mnogo močnejšo muskulaturo 
in so že po izgledu močnejši od 
atletov.

OB ZAČETKU TRENINGA 
POSTANE MIŠICA TANJŠA

Ko pričnemo z vajami za 
moč,^ postane mišica najprej 
tanjša. Z obremenitvijo se nam
reč menja kvalitetna zgradba 
mišice, izgubi vodo in maščobo, 
ki sta med mišičnimi vlakni in 
se raztopita. Odvečna voda izgi
ne in šele tedaj pride do debe- 
litve mišice.

Zmanjšanje teže atleta ob za
četku treninga se nanaša torej 
na zmanjšanje masti in vode v. 
mišicah. Tako je atlet z dobro 
kondicijo precej suh. Vzpored
no s to začetno izgubo na povr
šini prečnega prereza mišic se 
pojavi tudi začasno upadanje 
njegovih rezultatov. V začetku 
je spretnost (sposobnost koordi
nacije) mišic manjša zaradi 
Utrujenosti živčnega sistema.

sodelovali še Ljubljana, Kranj, 
Kamnik, Kidričevo in Maribor.

Pri članih je zmagal Grmov
šek, član Branika, ki si je na
del naslov republiškega prvaka 
že drugič. V finalu se je srečal 
s klubskim prijateljem Vode
bom, potem ko je premagal vse 
nasprotnike. Vodeb je bil naj
mlajši finalist (17 let) republi
škega prvenstva doslej. Po nje
govi letošnji formi lahko sodi
mo, da si je vstop v finale res 
zaslužil. »

Pri članicah je pripravila 
Kranjčanka Gunčarjeva lepo 
presenečenje ,ko je v finalu pre
magala Škuljevo (Olimpija). Če
prav igra Skuljeva lep, moški 
tenis, je tokrat srečanje izgubi
la skoraj brez dobljenega gema. 
Medtem so bili Ljubljančani 
najboljši v kategoriji starejših) 
članov, B članov ter v vseh pa
rih.

Ce bi ocenjevali to prven
stvo, moramo ugotoviti, da so 
nekateri igralci, predvsem mlaj
ši Branikovi, izredno napredo
vali. Ta ugotovitev velja za Vo
deba, Mironova, Svenška ter še 
za nekatere druge. Nedvomno 
se igralcem iz Maribora pozna, 
da imajo dobro urejene redne 
treninge tudi pozimi. Plod red
nega treninga pa se bo verjet
no pokazal v pravi luči šele čez 
leto ali dve. Vse te ugotovitve, 
kii veljajo za Maribor, v enaki 
meri lahko napišemo tudi za 
Kamničane.

Kvaliteta ženskega tenisa 
kljub vsemu še vedno ni na za
dovoljivi višini in bomo morali 
v tem pogledu storiti še marsi
kaj.

Obisk pri teiesnovzggjmlr organizacijah

Nenehen napredek TVD Partizan Sp. Šiška
TVD Partizan Sp. Šiška kaže 

v zadnjih letih stalen napredek 
v vseh vrstah svoje dejavnosti. 
Že lansko leto je bilo med naj
boljšimi društvi v Sloveniji, le
tos pa je bil storjen zopet velik 
korak naprej. Napredek je pre
cejšen t&ko v kvalitite, vsebini 
kot v načinu dela, najbolj pa je 
pomembna zgraditev letnega 
igrišča. Za končno dograditev 
bo sicer potrebnih še precej de
lovnih ur, vendar je članstvo do 
sedaj že dokazalo, da se zaveda 
kaj je njegova naloga. Mladina 
bo imela na razpolago potem so
dobna igrišča za rokomet in ko
šarko, prostor za orodno telo
vadbo itd. Stara telovadnica je 
namreč že v tako slabem stanju, 
da je komaj še za uporabo. Na
črti zanjo oziroma za celotno re
konstrukcijo doma so že zdav
naj gotovi, toda potrebnih fi
nančnih sredstev za realizacijo 
teh načrtov ni mogoče najti ni
kjer. V pogojih, v kakršnih živi 
in dela društvo, je nedvomno 
uspeh tudi to, kar so dosegli do 
sedaj.

V društvu zelo dobro delajo 
sekcije splošne' telesne kulture,. laitu u« si oosia v niiB« . . t a •i.ivunega sistema. spiosne telesne Kulture,X teže 9 pripombo, je ciay le deset mlajši. $ Zmanjša se tudi njih moč, ven- orodne telovadbe, rokometa, ko^

44444444444444444#4++^^^^^**************^^^^ c'ar 1® samo začasno. Zato je po- šarke, streljanja in juda. Lepe

uspehe so letos dosegli zlasti te
lovadci in rokometaši. Telovad
ci so osvojili kar 7 republiških 
prvenstev; kar še bolj kaže na 
zanimanje mladine v tem delu 
Ljubljane za orodno telovadbo. 
Prvaki Slovenije, člani TVD 
Partizan Sp. Šiška, so postali 
Marko Simončič v I. razredu 
mladincev, pionir Janez Vovk v 
višjem razredu, vrsta mladincev 
v II. razredu, pionirke in Irena 
Klobčič v višjem razredu ter 
mladinke in Tjaša Jakše v lil. 
razredu. Seveda uspehov s tem 
ni konec, saj so osvojili tudi ce
lo vrsto prvih mest na okrajnih 
in občinskih prvenstvih.

Velik napredek je pokazala 
tudi rokometna sekcija. Lansko 
leto se je ženska ekipa uvrstila 
v republiško ligo in zasedla ob 
zaključku tekmovanja zelo do
bro 4. mesto. Poudariti moramo, 
da je večina igralk še mladink 
in zato torej ni čudno, da so 
brez težav osvojile naslov mla
dinskega prvaka. Slovenije. Mo
ška ekipa se je s 1. mestom v 
okrajni ligi letos uvrstila v slo
vensko ligo. Mladinci so na re
publiškem prvenstvu zasedli 4. 
mesto, poleg tega pa tekmujeta 
v okrajni ligi še dve ekipi. Na

šolah »Hinka Smrekarja« in 
»Zvonka Runka« ima društvo 
organizirani stalni rokometni 
šoli, iz katerih črpa kadre za 
vse svoje ekipe. Košarkarji tek
mujejo v okrajni ligi in so v 
spomladanskem delu tekmova
nja zmagali proti vsem svojim 
nasprotnikom in tako preprič
ljivo vodijo na lestvici. Če le ne 
bodo popustili, jih lahko pri
hodnje leto že srečamo v slo
venski ligi. Judoisti imajo' v svo
jih vrstah predvsem mlade tek
movalce, ki pa imajo še veliko 
možnosti. Že letos sta dva mla
dinca na prvenstvu Slovenije 
zasedla ,3. in 4. mesto. Pohvaliti 
moramo tudi strelce, ki so letos 
na občinskem prvenstvu osvojili 
prvo mesto. Lepa nagrada in 
priznanje društvu je bilo tudi 
to, da se je 20 članov udeležilo 
letošnje proslave Djieva mlado
sti v Beogradu.

Ob zaključku sezone je dru
štvo priredilo telovadno športno 
popoldne^ na katerem so vsi pri
padniki in vse sekcije društva 
pokazali sadove celoletnega de
la. Sedaj so se odpravili na res 
zasluženo letovanje na morju, 
kjer bodo nabirali nove moči za 
še uspešnejše delo v prihodnjem
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Težko pxib ozjena zmaga
Tudi tisti, ki se sicer ne zanimajo za veslanje, 

so v zadnjem času s precejšnjo pozornostjo sprem
ljali nastope in uspehe blejskega osmerca. Po ne
deljskem uspehu na državnem prvenstvu si je blej
ski osmerec zagotovil nastop na letošnjem evrop
skem prvenstvu v Kobenhavenu. Trener in veslač 
blejskega osmerca Peter Klavora nam je o dogod
kih v Šibeniku napisal nekaj zanimivosti, ki jih 
bodo bralci prav gotovo radi prebrali.

Borbe osmercev na veslaških re
gatah so vedno najzanimivejše in so 
prava poslastica za ljubitelje ve
slaškega športa. Ce jih nobena dru
ga borba na veslaški progi v manj
ših disciplinah ne dvigne s sedežev, 
potem jih prav. gotovo start osmer
ca. To je najhitrejša in hkrati na.i- 
lepsa disciplina. Borbe osmercev so 
neizprosne in ogorčene od starta do 
cilja, peklenski tempo pa zahteva 
od veslača pravega moža z dovolj 
moči in volje, da zdrži ritem od za
četka pa do konca, kjer pa se po 
zadnjem zavesljaju onemogel zruši 
v čoln. Vse to dvigne gledalce na 
n°gc, ki zadržijo dih in onemelo 
poslušajo napovedovalca, ki posre
duje veliko borbo.

Ko pa se čolni približujejo cilju, 
zagrmi iz vseh grl, ki skušajo svo
jim ljubljencem pomagati k zmagi. 
Klice in spodbudne besede pa sliši
jo tudi nasprotniki, ki še močneje 
stisnejo vesla in še krepkeje zaves- 
tjajo, saj tudi oni želijo zmagati.

Zadnji dve leti so na naših re
gatah postale borbe osmeivev še 
zanimivejše. Na startu sta se po
javljala vedno dva čolna, ki sta bi-

200 METROV PROSTO 
POD DVEMA MINUTAMA!

Los Angeles — 17-letni ame
riški plavalec Schollander je do
segel nov svetovni rekord na 
200 m prosto s časom 1:58.8. 
Prejšnji rekord je imel Avstra
lec Windle z 2:00.3. Schollantier 
je prvi človejc, ki je preplaval 
.200 m prosto pod 2 minutama.

V Filadelfiji sta ameriška pla
valca dosegla spet dva nova sve
tovna rekorda. Karl Robi, 18- 
letni ameriški reprezentant je 
preplaval 200 m metuljček v ča
su 2:09.4. Prejšnji rekord je imel 
Avstralec Windle z 2:09.7. Na 
istem tekmovanju je 15-letna 
Pitt preplavala isto progo v ča
su novega svetovnega rekorda 
2:29.1. Prejšnji rekord je imela 
Američanka Finneran z 2:30.7.

la tako izenačena, da nihče ni mo
gel z gotovostjo napovedati izida 
borbe. Takrat, ko je bila ena po
sadka najbolj prepričana v uspeh, 
se je skoraj vedno nasmehnila sre
ča drugi. In tako je bilo na vseh 
regatah zadnji dve leti, kar je še 
povečalo zanimanje za tekmovanje 
osmercev.

to nam ni šlo najbolje od rok. To 
nas je nekoliko skrbelo, vendar so 
nas dobri časi, ki smo jih dosegli 
na treningih, pomirjali.

Na pot smo odšli v četrtek zve
čer z avtobusom. Hoteli smo poto
vati ponoči, da nas ne bi izčrpala 
huda vročina. Zaradi stalnih okvar 
na avtobusu med vožnjo smo prišli 
v Šibenik vsi izčrpani šele v petek 
popoldne ob 18. uri. Od tekmoval
cev srno prispeli zadnji in so orga
nizatorji že po telefonu spraševali 
na Bled, če smo sploh odpotovali.

V soboto smo si ogledali veslaško 
progo in le laže trenirali. Napra
vili smo le nekaj krajših sprintov 
in nekaj startev. Proga nam je bi
la zelo všeč in težko smo čakali 
na start.. .

Tekmovanje se je pričelo ob sed
mi uri zjutraj. Od .discipline do di
scipline je rasla v nas napetost. 
Sedeli smo pred hangerjem ter 
opazovali tekmovanje brez pravega 
zanimanja. Čakali smo start četver
ca brez krmarja, to je vedno tre

nutek, ko s,e odpravimo na vodo. 
Vmes je potem še disciplina double 

. scoullov in potem smo ,na vrsti mi. 
Vedno rabimo dosti časa za ogre
vanje, ‘ mnogo več kot naš nasprot
nik. Zjnasmehom so nas opazovali, 
ko smo se odpravljali na vodo. 
Splitčani so bili trdno prepričani v 
svoj uspeh, prav tako tudi več ti- 
sočglava množica Sibenčanov, ki se 
je zbrala na obali in v številnih 
čolnih ob veslaški progi.

Nestrpno smo pričakovali sodni
kov znak. Na desni od nas je bil 
Mornar, na levi pa domača Krka, 
katere veslači so vedeli, da nima
jo kaj pričakovati. Na sodnikov 
znak smo z vso močjo zaveslali 
ter bili po nekaj zavesljajih v majh

ni prednosti. Tako je ostalo kakih 
200 m. Mornar pa nas je kmalu do
hitel in nas začel počasi, centime
ter za centimetrom prehitevati. 
500 m po startu je imel Mornar že 
več kot pol dolžine prednosti. Po
večali smo število zavesljajev ter 
spet prehiteli nasprotnika. Na po
lovici proge smo bili v prednosti 
za več kot dolžino čolna. Veslali 
smo z visokim številom zaveslja
jev, kar nas je zelo utrudilo. V vsak 
zavesljaj smo vložili vso moč ter 
počasi, a zanesljivo povečevali vod
stvo. Trdno smo bili odločeni bori
ti se do zadnjega atoma moči, po
tem pa naj zmaga tisti, ki je boljši. 
Tudi Mornar je veslal z vso močjo 
ter nas je 500 m pred ciljem spet 
hotel prehiteti. Ker so Splitčani zvi
šali število zavesljajev, smo to sto
rili tudi mi, saj smo bili pred nji
mi in smo jih gledali v hrbet.

Po zadnjem zavesljaju smo se 
brez moči zvrnili drug čez drugega 
v čoln, vendar v srcu polni rado
sti, saj nam je bila to najdrago- 
cereiša zmaga.

« - — — -

PETER KLAVORU 0 SVOJEM OSMERCU

Ta veliki medsebojni dvoboj med 
nami in Mornarjem pa ni bil samo 
velik užitek za ljubitelje veslaške
ga športa,, temveč je bil tudi veli
ka spodbuda za nas veslače. Ved
no bolj smo morali trenirati, ved
no ostreje in neizprosneje smo se 
morali boriti na veslaški progi, obe
nem pa smo postajali vedno boljši. 
Ta velik dvoboj nas je pripeljal do 
odličnih rezultatov in tudi do tega, 
da veljamo trenutno za najboljšo 
veslaško posadko v Jugoslaviji, v 
medsebojnem dvoboju smo prvo 
tekmo odločili v svojo korist na 
lanski prvomajski regati. Tudi na 
zadnji izbirni tekmi je bil Mornar 
uspešnejši, vendar zmaga ni bila 
popolnoma realna. Oba čolna sta 
namreč pred ciljem trčila in veslači 
smo se udarjali z vesli. Mornar se 
je bolje znašel in zmagal.

V letošnji veslaški sezoni smo 
spet mi prečeli z zmagami, na Ble
du smo bili dvakrat boljši. Izgubili 
pa smo proti Mornarju na medna
rodni regati na Bledu, ki je bila 
zadnja preizkušnja pred državnim 
prvenstvom. Poraz nas ni tako hu
do prizadel kot naše simpatizerje, 
saj smo dobro vedeli, da nismo ve
slali tako kot smo bili sposobni. 
Toda kljub temu občutku smo st 
odpravili v Šibenik na državno pr
venstvo z mešanimi občutki. Pouda
riti namreč moram, da so bila vsa 
srečanja, ki smo jih imeli z Mor
narjem na naši blejski progi, ki jo 
poznamo do zadnjega metra in smo 
jo navajeni. Mnogi so dvomili v naš 
uspeh sredi vroče Dalmacije, saj so 
bili prepričani, da bomo izgubili 
tekme zaradi vročine in visokih 
valov na morju, ki jih nismo va
jeni.

Teden dni pred državnim prven
stvom smo dobili nov čoln, ki se 
ga nismo mogli takoj privaditi. 
Imel je izbočnike drugače name
ščene kot smo jih bili vajeni, za-

KJE DOBITE POLET?
Vsem, ki preživljajo svoj letni 

oddih ob jadranski obali sporo
čamo, da lahko dobe naš tednik 
»Polet« v naslednjih krajih:

Ankaran, Koper. Izola, Por
torož, Piran, Umag, Novi grad, 
Poreč, Rovinj, Nerezine, Pula, 
Selce, Mali Lošinj.

V vseh omenjenih krajih do
bite Polet v prodajalnah časopi
sov oz. trafikah.

VAM NUDI ZA POUK TELESNE VZGOJE 
IN ZA ORGANIZACIJO 

POČITNIŠKE 
DEJAVNOSTI 

NAJKVALITETNEJŠE 
T E LOVADNO ORODJE 

VSE VKSTE 
ŠPORTNIM REKVIZITOV 

VSE VRSTE 
ŠPORTNIH OBLAČIL 

VSO ZIMSKO 
ŠPORTNO OPREMO 

. O PREMO 
/ . ZA OTROŠKA 

I G R I ŠČA
I.T.D.

OLIMPIJA V POLNEM TRENINGU
Zaključene enotedenske priprave v Velenju - Ko
šarkarji Olimpije potujejo v sredo na mednarodni 

turnir v Roseto degli Rbmzzi (Italija)
Naš državni prvak v zadnjih 

treh letih zaradi obširnega pro
grama tekmovanj takorekoč 
sploh ne pozna počitka. Po pre
kinitvi zvezne lige z VIII. ko
lom 13. julija so imeli 'igralci 
prosto le do 18. t. m., ko so že 
odpotovali na enotedenske 
skupne priprave v Velenje. Teh
nično vodstvo želi namreč še 
pravočasno odpraviti vse napa

ke in pomanjkljivosti moštva, 
ki smo jih lahko zasledili na le
tošnjih tekmah zvezne lige. Ta
ko je počitek Olimpiji prišel

stopek. V petek so košarkarji 
Olimpije nadaljevali s priprava
mi na stadionu ing. Stanka 
Bloudka v Tivoliju. Kot je zna
no se bo zvezna liga nadaljeva
la z IX. kolom že 11. avgusta. 
Tega dne Olimpija gostuje v 
Beogradu in sicer bo nastopila 
ob 18. uri na Kalemegdanu pro

PRE2 MABAUEVANJEM ZVEZNE KOŠARKARSKE LIGE

Tekmovanje osmercev je vedno najbolj privlačna točka veslaških tekem

ravno ob pravem času. V Ve
lenju je bilo zbranih deset 
igralcev, ki so pod vodstvom 
trenerja Pavloviča vadili dva
krat dnevno. V zgodnjih dopol
danskih urah so izpopolnjevali 
in utrjevali svoje fizične spo
sobnosti, popoldan pa so se lo
tili treninga z žogo na tam
kajšnjem košarkarskem igrišču. 
Glavna naloga je bilo , seveda 
uigravanje moštva s potrebni
mi tehničnimi in taktičnimi ob
likami igre, s posebnim poudar
kom na izpopolnjevanje obram
be in skoka pod košem.

Kot poroča tehnično vodstvo 
našega državnega pravaka so 
enotedenske skupne priprave 
povsem uspele. Vsi igralci so se 
izredno trudili, saj se dobro za
vedajo, da jih v nadaljevanju 
zvezne lige čakajo težke in od
ločilne tekme, ki bodo prav 
lahko spremenile potek dogod
kov v zvezni ligi. Na pripravah 
sta manjkala edino Muller in 
Kapelj in to povsem neupravi
čeno, za kar bo klubska upra
va uvedla tudi disciplinski po

ti Crveni zvezdi. Le teden dni 
pozneje bo na sporedu že prvo 
povratno kolo in Olimpija bo 
ponovno gostovala 17. ali 18. av
gusta v Kragujevcu. Nato pa 
bomo 21. ali 22. avgusta v 
Ljubljani lahko videli derby 
srečanje zvezne lige med KK 
Beograd in Olimpijo.

Da bi košarkarji Olimpije 
pred nadaljnjim startom v zvez
ni ligi odigrali lahko tudi ne
kaj težjih tekem, je uprava klu
ba sprejela ugodno povabilo iz 
Italije za sodelovanje na XVIII. 
mednarodnem turnirju v Roseto 
degli Abruzzi. Na tem turnirju, 
ki bo med 1. in 5. avgustom, bo
do nastopila, najboljša italijan
ska moštva, med njimi tudi lan
skoletni zmagovalec Ignis iz 
Vareseja ter še predvidoma eno 
najboljših moštev iz Belgije in 
Francije, katerih imena pa nam 
še niso znana. Košarkarji Olim
pije bodo odpotovali v Roseto v 
sredo s posebnim avtobusom 
Kompasa in bomo o samem tur
nirju podrobneje poročali v eni 
naših prihodnjih številk.

IZREDNI OBČNI ZBOR 
NK ODRED-KRIM

Podaljšana
agonija?

Minuli četrtek so se od
borniki in pristaši NK Od- 
red-Krima zbrali na izred
nem občnem zboru, katere
ga glavna tema je bil pro
blem nadaljnjega obstoja 
kluba.

Iz obširnega poročila 
upravnega odbora je bilo 
razvidno, da je klub kljub 
temu, da je eden izmed naj
starejših v Ljubljani in ima 
za seboj dolgoletno tradicijo 
vključevanja mladine, ki je 
bila pod nevarnim vplivom 
ceste in raznimi drugimi 
vplivi, dokončno na robu 
prepada. Čeprav stanje le
tošnje bilance izkazuje ak
tivo, je-poleg finančnih pro
blemov glavni vzrok propa
da pomanjkanje vodilnih 
kadrov. Delo v klubu je 
namreč že dalj časa slonelo 
na dveh, treh ljudeh, ki so 
v neprestani borbi za vzdr
ževanje in obstoj kluba 
pritisnili na nešteto kljuk, 
vendar so, razen v nekate
rih izjemnih primerih, vse
povsod naleteli na gluha 
ušesa in nerazumevanje. 
UO je dal v razpravo tri 
predloge za rešitev nadvse 
kritične situacije, in sicer: 
1. izvolitev novega UO, v 
katerem dosedanji odborni
ki ne bodo več na vodilnih 
mestih, 2. združitev NK Ili
rija z NK Odred-Krim in 
prevzem vseh obveznosti in 
3. dokončna razpustitev 
kluba.

Zborovalci pa niso spre
jeli nobenega izmed nave
denih predlogov in so po
tem, ko so zavrnili razreš- 
nico dosedanjemu odboru, 
zadolžili dosedanje vodstvo, 
da v sodelovanju z družbe- 
no-političnimi organizacija
mi na terenu pridobi in ko- 
optira nove člane, ki bi v 
novi sezoni -Vodili klub. Ta 
predlog je bil soglasno 
sprejet, vendar j,e proti nje
mu vseeno mnogo pomisle
kov, predvsem s strani od
bornikov. Ti so namreč po
izkusili že vse, kar bi se, 
dalo narediti, in so se za 
izredni občni zbor odločili 
šele tedaj, ko so dokončno 
ugotovili, da je nemogoče 
še naprej voditi klub. Poleg 
vseh teh težav pa odbor 
sploh ni imel nobene pod
pore med igralci, ki so prav 
nasprotno, zavirali delo v 
klubu.

Po vsem navedenem nam 
pa še vedno ni jasno, kaj so 
hoteli zborovalci s svojim 
sklepom doseči, kajti tudi 
ta bblika rešitve verjetno 
ne bo pripeljala do želene 
rešitve nadvse kritične si
tuacije. Ce se spomnimo, 
da b-aia problem obstoja 
MK Odred-Krim že kar ne
kaj let nazaj', se upravičeno 
sprašujemo* doklej še ago
nija?

NOGOMETAŠI OLIMPIJE 

SREDI PRIPRAV

Nogometaši Olimpije so se vrnili iz Velenja 
Na sporedu cela vrsta prijateljskih tekem - 
Nogometno igrišče bo do začetka prvenstva 

preurejeno - Ing. Kranjc v vrstah Olimpije

Nogometna mrzlica se stopnjuje
l Sfi vrnili Velenm — bodo morali nogometaši še trdo šev. kolik™- iih im.« vsak ori ookoi r ______

Nogometna sezona se z never
jetno naglico približuje višku, 
se pravi startu v novo tekmova
nje. Prav vse nogometne enaj- 
storice so že pričele s trdim de
lom, na vrsti so tudi že prijatelj
ska srečanja in ljubitelji nogo
meta imajo »polne roke« dela.

S kakšnim zanimanjem gle
dalci , pričakujejo letošnjo sezo
no, je pokazala tudi prijateljska 
tekma, ki jo je Olimpija odigra
la v sredo popoldne v Ljubljani. 
Skoraj 3000 gledalcev je z zani
manjem spremljalo dvoboj med 
Radničkim iz Beograda in do
mačo Olimpijo, saj je vodstvo 
ljubljanskega ligaša prvič pre
izkusilo svoje nove moči. Ži
vahno komentiranje in razprav
ljanje je spremljalo vseh 90 mi
nut tekme in tako bo odslej do 
začetka decembra, ko bo na spo
redu zadnje kolo II. zvezne no
gometne lige.

12\DNI V VELENJU
Nogometaši ljubljanske Olim

pije so skupaj z novim trener

ter
do

jem Brankom Stankovičem 
Edom Hočevarjem od 8.
20. julija trenirali v Velenju 
Tja so odpotovali zato, ker so 
tam zelo ugodni klimatski po
goji, na razpolago pa so imeli 
vse naprave, ki jim jih je dal 
na razpolago Rudar iz Velenja. 
Ugodnost so imeli tudi v tem, 
da so nogometni klubi iz okolice 
prav radi igrali z njimi prija
teljske tekme, tako da so se pri
prave odvijale /povsem po na
črtu.

Zbrani so bili vsi nogometaši, 
ki pridejo letos v poštev tako 
za prvo kot tudi za B moštvo.

Nogometaši Olimpije so v Ve
lenju trenirali dvakrat dnevno, 
dopoldne je bil na vrsti kondi
cijski trening, popoldne pa 
nično-taktični. Vse se je 
jalo po naprej določenem dnev
nem redu, ki so ga morali se
veda vsi spoštovati. Trening 
bil dokaj naporen in seveda 
šlo brez krize. Kmalu pa so 
vsi prebrodili in se prilagodili 
novemu načinu dela. Seveda pa

teh-
odvi-

je
ni
jo

bodo morali nogometaši še trdo 
delati, da se bodo privadili po
ostrenemu treningu in disciplini 
tudi v zasebnem življenju. Samo 
to lahko prinese dobre rezultate 
na nogometnem igrišču.

SPREMEMBE V OBRAMBI
Moštvo danes seveda še ni do

ločeno in vodstvo šele preizkuša 
nogometaše za posamezna mesta. 
Trener Stankovič meni, da je za 
zdaj obramba nekoliko večji 
problem kot napad. Dosedanji 
način obrambe namreč ni ustre
zal modernemu načinu igranja. 
Igro obrambe bo treba spreme
niti, to pa je zvezano s precejš
njimi težavami. Teže je namreč 
stare napake popravljati, kot pa 
se naučiti novega načina.

Posebno skrb so pri vodstvu 
Olimpije posvetili tudi temu, da 
bodo vsi igralci zaposleni. Nogo
metaše hočejo vzgajati tako, da 
bodo tudi na svojih delovnih 
mestih dobri delavci in ni v prvi 
vrsti le nogomet.

Pri Olimpiji so s posebnim za
dovoljstvom sprejeli sklep Iz
vršnega odbora nogometne zve
ze Slovenije, da bosta B moštvi 
Maribora in Olimpije lahko na
stopali izven konkurence v slo
venski nogometni ligi. S tem 
imata vodstvi drugoligašev mož
nosti, da bo vseh 30 nogometa

šev, kolikor jih ima vsak . 
njih, vedno pripravljenih za za
menjavo v prvem moštvu.

IGRIŠČE V »REMONTU«
Prva pripomba, ki jo je imel 

novi trener Stankovič, ko je pri
šel v Ljubljano, je veljala no
gometnemu igrišču. Površina je 
namreč tako slaba, da je težko 
izpeljati tehnične in taktične za
misli. Uprava Olimpije je sku
šala pred pričetkom prvenstva 
narediti, kar se narediti da in 
prav zdaj zasilno urejajo povr
šino nogometnega igriščai Seve
da pa bo ta rešitev le zasilna 
in bo prej ali slej treba rešiti 
tudi ta pereč problem. Najti bo 
treba potrebna sredstva in teme
ljito popraviti nogometno igri- 
šče. Za zdaj trenira Olimpija na 
igrišču Ljubljane, vendar le v 
copatah.

MNOGO PRIJATELJSKIH 
SREČANJ

Nogometaši Olimpije so že v 
Velenju pričeli s prijateljskimi 
tekmami. Odigrali so jih celo 
vrsto, v Ljubljani pa seveda z 
njimi nadaljujejo. Najprej so v 
ponedeljek premagali Olimpijo 
z Dunaja z rezultatom 4:1. V 
sredo so odpravili Radničkega 
iz vBeograda' s 3:2, do pričetka 
prvenstva jih bo na sporedu še

nekaj. Ljubljanski nogometaši 
se bodo 3. avgusta pomerili z 
Austrio, povratno , srečanje pa 
bo 10. avgusta v Celovcu. Ka
zalo je tudi, da bosta v Ljub
ljani gostovali enajstorici Trepče 
in Rijeke, vendar za zdaj ta sre
čanja še niso natančneje dolo
čena.

Na vrsti bodo tudi srečanja 
za jugoslovanski nogometni po
kal. 4. avgusta bo Olimpija go
stovala v Kočevju, 11. avgusta 
pa se bo pomerila z zmagoval
cem tekme Slovan : Piran.
ING. KRANJC PRI OLIMPIJI

Te dni je podpisal pristopnico 
za Olimpijo tudi znani nogome
taš ing. Jože Kranjc. Znano je, 
da je ing. Kranjc že igral pri 
Olimpiji, vendar je kasneje spet 
pristopil k Slovanu. Zdaj je od
služil kadrovski rok' in se je 
spet vrnil v Ljubljano. Zani
malo nas je, kaj je pripeljalo 
vodstvo Olimpije, da je spet 
sklenilo pogodbo z nogometašem 
Kranjcem.

Tako vodstvo Olimpije kot 
tudi trener Stankovič, ki Kranj
ca zelo dobro pozna, so bili mne
nja, da je Kranjc prav gotovo 
eden najkvalitetnejših nogome
tašev, kar jih je trenutno v Slo
veniji. Zato bi bilo nepravilno, 
da bi takšen nogometaš ostal

jzven vrst drugoligaša, saj lahko 
bistveno pomaga pri napornih 
tekmovanjih v drugi zvezni ligi. 
Res je, da je imel nekatere po
sebnosti, vendar se je njegov 
odnos do športa v zadnjem času 
zelo spremenil in prepričani smo, 
da bodo gledalci njegov nastop 
za barve Olimpije toplo pozdra
vili. Pri Olimpiji so zelo hva
ležni tudi nogometnemu klubu 
Slovan, ki je pokazal popolno 
razumevanje za sodelovanje in 
je brez ovir dovolil pristop 
Kranjca k Olimpiji.

DVE POŠKODBI
Prijateljske tekme so prinesle 

tudi nekatere poškodbe. Nekaj 
je manjših, nepomembnejših, 
dve. pa sta bili nekoliko težji. V 
nedeljski prijateljski tekmi v 
Varaždinu je bil poškodovan 
Frančeškin, tako da ima mav- 
čevo oblogo. Kaže pa, da bo 
lahko pričel čez teden dni s tre
ningom. Na treningu je bil po
škodovan tudi Kulenovič in je 
imel mavčno oblogo na roki. 
Vendar je te dni že brez nje in 
bo prav tako prihodnji teden 
že' pričel s treningom.

Sicer pa lahko napišemo o 
prvih prijateljskih nastopih 
Olimpije še to, da sta se nova 
igralca Olimpije Kapidjič ter 
Kokot dobro znašla v novem 
okolju. Tudi Bajželj se je na 
tekmi z Radničkim odlikoval na 
desnem krilu. Oblak pa je tudi 
na prvih srečanjih v novi sezoni 
nadaljeval s formo, kakršno je 
pokazal na zadnjih tekmah mi
nule sezone.

t
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Vsi moramo pomagati 
v hudi stiski

Skok v višino najboljša točka prvega dne
Nadaljevanje s l. strani

katastrofalnega po-
Vsi klubi slovenske

ponesrečencem
tresa v Skopju, 
nogometne lige in oba zvezna ligaša 
Maribor in Olimpija bodo do 15. av
gusta odigrali po eno tekmo z bolj
šimi nasprotniki. Pri vseh teh tek
mah so prireditelji oproščeni vseh 
prispevkov, ves dobiček pa je name
njen ponesrečencem v Skopju. Sod
niki bodo opravili svoje delo zastonj, 
tako da bodo vsi slovenski nogome
taši res po svoji .najboljši moči po
magali prizadetemu makedonskemu 
ljudstvu. Oba slovenska ligaša sta 
za ti dve tekmi že dobila nasprot
nika in sicer bo Maribor igral z no-

ZVEZNA WATERPOLO LIGA
Odigrani

dve odloženi tekmi
Beograd. 28. jul. — Danes sta 

bili v Beogradu na sporedu dve 
odloženi , tekmi petega kola I. 
zvezne waterpolo lige. Jug je 
premagal Crveno zvezdo z re
zultatom 4:3 (1:1, 1:0, 2:1, 0:1). 
Gole so dosegli Dabrovič 2, Ko- 
lič in Popovič za Jug ter Manic 
2 in Berbakov za Crveno zvezdo.

V derby srečanju tega kola je 
Partizan premagal Jadran (Her- 
cegnovi) z rezultatom 6:1 (1:0, 
0:0, 3:0, 2:1). Gole so dosegli Jo
vanovič in Jankovič po 2 ter 
Sandič in Čolovič po 1 za Par
tizan ter Stanišič za Jadran.

Tekmi sta bili odigrani danes 
dopoldne, zvečer pa bodo na sta
dionu Tašmajdan na sporedu 
srečanja VI. kola: Partizan : Jug 
In Crvena zvezda : Jadran (Her-

Še novi igralci 
pri NK Maribor

Maribor, 28. jul. — Izvedeli 
smo, da sta pristopila v NK Ma
ribor še dva nogometna vratarja 
— Grloci, ki je pred leti branil 
pri Zagrebu, ko je bila ta enaj
sterica še v I. zvezni ligi, sedaj 
pa je bil član Čelika in Dole
nec, ki je bil doslej član MTČ. 
Na treningu smo opazili še bra
nilca Rajačiča, ki je bil doslej 
član Sloge iz Kraljeva.

Lep uspeh 
naših kolesarjev 

v Moskvi
Moskva, 28. jul. Na mednarod- 

ni kolesarski dirki okrog Mo
skve v dolžini 150 km je zmagal 
sovjetski prvak Malihov v času 
3;41 :3o. Na dirki so sodelovali 
tudi jugoslovanski in švedski 
kolesarji. Med Jugoslovani se je 
najbolj izkazal Valčič z 9. me
stom 3;43:30, Valenčič je bil 16. 
s 3;43:30, Bajlo 17. in Pilič 18., 
oba v času 3;46:00. Nastopilo je 
150 kolesarjev, zaradi velike vro
čine pa je odstopilo 62 tekmo
valcev.

vim zagrebškim prvoligašem Treš- 
njevko, Ljubljanska Olimpija pa se 
bo pomerila z beograjskim Radnič* 
kim.

Sindikalna podružnica 
ZTKS zbira pomoč

Ljubljana, 2.8. julija. Uslužbenci 
Zveze za telesno .kulturo Slovenije 
so sklenili, da bodo zbrali denarno 
pomoč za ponesrečence v Skopju.

Odbojkarji Hoč oddali kri
Hoče, 28. julija. — Vsi odbojkarji 

Hoč, ki nastopajo v I. zvezni odboj
karski ligi, so se odločili za pomoč 
Skopju na ta način, da so od prvega 
do zadnjega sodelovali v krvodajal
ski akciji.

KOŠARKARJI BRANIKA ZVEDELI 
ZA KATASTROFO V SKOPJU MED 
FINALNO TEKMO NA TURNIRJU 

V TRSTU
Trst, 28. julija. — Košarkarji Bra

nika, ki so te dni sodelovali na med
narodnem košarkarskem turnirju v 
prav med finalno tekmo, ki so jo 
Trstu, so izvedeli za potres v Skopju 
odigrali z moštvom Hausbrandt. 
Tekmo so takoj prekinili in skupaj 
z nasprotnikom, sodniki in vsemi 
gledalci počastili ponesrečence z eno
minutnim molkom.

Na tem tekmovanju je pokal »Mi
lja« osvojilo moštvo Branika, ki je 
najprej premagalo SUS Trieste z 
62:41, v finalni tekmi pa Hausbrandt 
s 50:32. Najboljši posamezniki so 
bili Kotarec, Bergač in Košir.

Mladost
najuspešnejša

Zadar, 28. julija. — Danes je 
bilo v Zadru končano državno 
mladinsko prvenstvo v veslanju, 
na katerem je nastopilo nad 300 
tekmovalcev in tekmovalk iz 24 
veslaških klubov Hrvatske, Sr
bije in Slovenije.

Zmagovalec v skupni oceni je 
postala zagrebška Mladost, ki je 
zbrala 450 točk, 2. Vukovar 410, 
3. Jadaran (Zadar) 400, 4. Mor
nar (Split) 220, 5. Gusar (Split) 
210. Med mladinci je zmagala 
zagrebška Mladost 450, pred 
Mornarjem 220 točk, pri mladin
kah pa Vukovar 410 pred Jadra
nom (Zagreb) 300 točk.

Novi državni prvaki pri mla
dinkah so postali: skriff: Jadran 
(Zadar) 3:31.4, double scoull: Ja
dran (Zadar) 3:29.8, četverec s 
krmarjem: Vukovar 3:00.2, osme
rec: Vukovar brez konkurence.

Pri mladincih pa so državni 
prvaki naslednje posadke: skiff: 
Trešnjevka (Zgb) 6:34,8, double 
scoulle: Mornar (Split) 6:25,4,
dvojec brez krmarja: Mladost 
(Zgb), 6:27,2, četverec s krmar
jem: Mladost (Zgb) 5:37,0, če
tverec brez krmarja: Gusar
(Split) 5:48,0, osmerec: Mladost 
(Zgb) 5:10,0.

Velemojstrski turnir v Los Ange
lesu — v drugem krogu turnirja 
°smih velemojstrov je naš državni 
Prvak Gligorič nepričakovano popu
stil in v šestih kolih dosegel samo 
tis točke. Zato je s prvega mesta 
2drknil na šesto, prehiteli pa so ga 
tisi, razen Panna In Benkoja. Na če- 
/° tabele se je pred zadnjim kolom 
Povzpel z 8 točkami svetovni prvak 
petrosjan, na naslednjih mestih pa 

bili: Keres 7,5, Olafsson in Naj- 
dorf 7, Reshewsky 6,5, Gligorič 6 
‘ar Panho in Benko 5 točk. 
v Conski turnir v Halleju (DDR) — 
Na prvem evropskem conskem tur- 
Pirju v novem ciklisu tekmovanj 
z® svetovno šahovsko prvenstvo je 
zmagal madžarski velemojster Por- 
tisch s 14 točkami (od 19 možnih), 
Pzugl pa je bil danski velemojster 
tiarsen s točko manj, vtem ko deli 
Paš velemojster Ivkov z avstrijskim 
jtitiegom po naslovu Robatschem z 
i2 točkami tretje in četrto mesto. 
Prva dva sta se že uvrstila v med- 
Ponskl turnir, Ivkov in Robatsch pa 
Posta decembra igrala v Beogradu 
‘Zločilni dvoboj za tretje mesto.
. dtiGCSLAAMA : MADŽARSKA 

10:10 — V povratnem dvoboju 
Jj^adih šahistov Jugoslavije in Ma- 
rjargke na avtomobilski cesti naši 
'Mladinci niso zabeležili pričakovane

NADALJEVANJE S 1. STR.

kom. Rezultati: 1. Zaletel (KI) 
10.8, 2. Kolnik (KI) 11.0, 3. An- 
drič (P) 11.0, 4. Pavlovič (P) 11.1, 
5. Mikulec (Ml) 11.1, B. Stanojev 
(CZ) 11.1. Točke: Kladivar 23, 
Partizan 19, Crvena zvezda 12.5, 
Mladost 10, Slavonija 7, Ljublja
na 6.5, skupaj Partizan 40, Kla
divar 35, Crvena zvezda 29.5, 
Mladost 25, Slavonija 17, Ljub
ljana 9.5.

KLADIVAR PREVZAME 
VODSTVO

1500 m — 2e pred startom 
smo pričakovali, da ne bomo 
priča kakšnim posebnim rezulta
tom. Pomembne so bile pred
vsem točke in zato je odločala

ska predstavnika sta se uvrstila 
na 5. in 6. mesto in Vravnik je 
dosegel celo svoj osebni rekord. 
Rezultati: 1. Jocovič (CZ) 17.30, 
2. Tomasovič (P) 17.22, 3. Bari- 
šič (Sl) 16.29, 4. Furundjič (P) 
15.60, 5. Pikula (KI) 15.24, 6. 
Vravnik (KI) 14.86, Točke: Par
tizan 20, Kladivar 15, Crvena 
zvezda 14, Slavonija 11, Ljublja
na 9, Mladost 9, skupaj: Parti
zan 71, Kladivar 69, Crvena 
zvezda 49,5, Slavonija 45, Ljub
ljana 39.5, Mladost 38.

400 m — Že v prvi skupini 
si je Grujič zagotovil prvo me
sto pred Bosnarjem in Matičem. 
Kladivar je tu nastopil brez po
škodovanega Polutnika in je 
zbral vsega skupaj le skromne 
4 točke. Rezultati: 1. Grujič (P) 
48.5, 2. do 3. Bosnar (Ml) in Ma-

Važič je ob burnem navijanju Celjanov osvojil prvo mesto v teku
na 1500 m

RAZPIS
Uredništvo Poleta razpisuje več prostih mest za hono

rarne sodelavce v različnih rubrikah in za honorarne so
delavce pri redakcijskem delu. Interesente vabimo, da 
pošljejo pismene ponudbe na naslov: Uredništvo Poleta, 
Ljubljana, Cankarjeva 5/III.

ŠAHOVSKE NOVICE
zmage, marveč samo neodločen izid. 
Trije slovenski predstavniki so se 
odrezali takole: Musil 1,5 točke, Je
len 1 točko in Žagar pol točke, to
rej 50 “/o, tako kot celotna ekipa.

Svetovno mladinsko šahovsko pr
venstvo — Od 13. avgusta bo v Vr- 
njački banji sedmo svetovno mladin
sko šahovsko prvenstvo. Doslej se 
je prijavilo 31 mladincev iz 29 dr
žav, kar je rekord. Jugoslavijo bodo 
zastopali mojstrski kandidati Boj- 
kovič (lanski mladinski državni pr
vak) iz Niša, Kurajica iz Splita in 
Marborčan Musil.

Mladinsko in žensko državno pr
venstvo — Dravograd bo od 1. avgu
sta dalje gostitelj mladinskega dr
žavnega šahovskega prvenstva, Sla
vonska Požega pa ženskega. Iz Slo
venije bodo na teh dveh prvenstvih 
sodelovali: med mladinci Jelen, ža
gar, Ceglar in Bratko, med igralka
mi pa Mira Pieberl, Svarcerjeva in 
Pongarčeva.

Lista slovenskega prvenstva izpol
njena — S polfinalnim turnirjem v 
Ljubljani so zasedena vsa mesta na 
seznamu udeležencev šampionata 
SRS. Tu so si vstopno legitimacijo 
priborili inž. Krivec. Svrzič in Iva
čič, pred tem pa v Mariboru inž. 
Crepinšek in Planinc.

taktika. Kot smo že navajeni, je 
povedel mladi Celjan Žuntar, 
takoj za njim pa so se zvrstili 
Kokič, Kovač, Važič, Špan. To 
so bili seveda tudi kandidati za 
zmago na cilju. 400 m so pretekli 
v času 61.0, 800 m pa v času 
2:07.0. Že to je kazalo, da rezul
tati res ne bodo kaj prida. Ko 
so tekači tretjič tekli mimo tri
bun, je prevzel vodstvo Važič, 
takoj za njim pa so tekli ostali 
trije Slovenci. 100 m pred ciljem 
je Važič v odličnem finišu zma
gal pred Španom in Kovačem, 
medtem ko je Žuntar popustil 
in zasedel šele 6. mesto. Rezul
tati: 1. Važič (Ki) 3:51.0, 2. Špan 
(Lj) 3:51.7, 3. Kovač (Lj) 3:52.6, 
4. Kokič (Sl) 3:53.6, 5. Adam 
(Slav) 3:54.6, 6. Žuntar (Ki)
3:55.1. Točke: Ljubljana 21, Kla
divar 19, Slavonija 17, Partizan 
11, Crvena zvezda 6, Mladost 4, 
skupaj: Kladivar 54, Partizan 
51, Crvena zvezda 35.5, Slavoni
ja 34, Ljubljana 30.5, Mladost 29.

SKROMNA ZMAGA 
JOCOVICA

Krogla — Jocovič je končno 
le prišel v staro formo in pre
magal svoja tekmeca Tomasovi- 
ča in Barišiča. Njegova zmaga 
je dokaj skromna, saj je vrgel 
svoje, orodje le 8 cm dalje od- 
Tomasoviča. Barišič je za obema 
zaostal skoraj cel meter. Sloven-

tič (P) 49.9, 4. Lašič (Sl) 50.1, 5. 
Jankovič (CZ) 50.4, 6. Danilovič 
(CZ) 51.0. Točke: Partizan 22.5, 
Crvena zvezda 15, Mladost 14.5, 
Slavonija 14, Ljubljana 6, Kla
divar 4, skupaj: Partizan 93.5, 
Kladivar 73, Crvena zvezda 64.5, 
Slavonija 59, Mladost 52.5, Ljub-

10.000 — Tudi v tem teku, kjer 
so se srečali sami naši stari znanci, 
je taktika odigrala pomembno vlo
go. Takoj po startu je prevzel vod
stvo Ivanovič, za njim pa so se 
zvrstili Mihalič, Matijevič, Stojano
vič in drugi. Tudi na cilju je bil 
prvi Ivanovič, Matijevič pa je v 
zadnjih metrih premagal Mihaliča. 
Kljub temu je občinstvo toplo po
zdravilo veterana Mihaliča, ki je 
edini jugoslovanski atlet, ki je so
deloval na vseh 17 povojnih držav
nih prvenstvih. Rezultati: 1. Iva
novič (P) 30:20,6, 2. Matijevič (CZ) 
31:00,6, 3. Mihalič (P) 31:02,6, 4. Sto
janovič (Slav) 31:18,2, 5. Homan (Lj) 
31:24,4. 6. Subotič (Slav) 31:29,4, 7. 
Štros (Lj) 31:32,8. Točke: Partizan
22, Slavonija '15, Ljubljana 14, Cr
vena zvezda 14, Kladivar 6, Mladost 
6; skupaj: Partizan 133,5, Crvena
zvezda 101,5, Kladivar 92, Slavoni
ja 86, Mladost 66,5, Ljubljana 65,5.

Daljina — Danes je Munjič mo
ral nepričakovano prepustiti zmago 
članu Partizana Njaradiju. Državni 
rekorder Muller pa se je uvrstil na 
3. mesto. Rezultati: 1. Njaradi (P) 
7.27, 2. Munjič (CZ) 7.20, 3. Miiller 
(Ml) 6.99, 4. Zaletel (KI) 6.91, 5. Erne
stini (Lj) 6.85, 6. Lešek (KI) 6.82. Toč
ke: Partizan 1‘8, Kladivar 16, Crvena 
zvezda 16, ‘ Mladost 12, Ljubljana 11, 
Slavonija 5. Skupaj Partizan 151.5, 
Crvena zvezda 117.5, Kladivar 108, 
Slavonija 91, Mladost 78.5, Ljubljana
76.5,

Kopje: Presenečenje v metu kop
ja sta pripravila Slabinac in Herceg, 
ki sta Slavoniji priborila dvojno 
zmago. Naš reprezentant Galič se je 
vrstil šele na 4. mesto. Rezultati: 1. 
Slabinac (Slav.) 64.28, 2. Herceg (Sl) 
63.89, 3. Mltrovčanin (P) 63.35, 4. Ga
lič (P) 62.95, 5. Rajk (Lj) 58.45, 6. 
Mosner (Ml) 57.61. Točke: Slavonija
23, Partizan 19, Mladost 13, Ljubljana 
9, Kladivar 7, Crvena zvezda 7, Sku
paj — Partizan 170.5, Crvena zvezda
124.5, Kladivar 115, Slavonija 114, 
Mladost 91.5, Ljubljana 85.5.

Višina — Po zaslugi odlično raz
položenih skakalcev, članov Crvene 
zvezde Andjelkoviča, Todosijeviča je 
bil skok v višino najkvalitetnejša 
točka današnjega dne. Todosijevič je 
odlično skakal In dosegel rezultat 
203 cm. Andjelkovlč je prav tako 
premagal to višino in postavil letvi
co na 207 cm. Gledalci so nestrpno 
pričakovali njegov skok. Andjelkovlč 
ilh ni razočaral in je višino prema
gal v prvem poizkusa. Čakali smo, 
na katero višino se bo odločil na
prej. Na semaforju se je pokazala 
številka 210, kar bi bil nov državni 
rekord. Andjelkoviču v vseh treh 
poizkusih ni uspeho premagati let
vice' na tej višini, vendar je vseeno 
pobral veliko priznanje gledalcev. 
Celjan Vivod je tokrat malce razoča
ral, saj je preskočil le 191 cm.

Rezultati: 1. Andjelkovič (CZ)
207, 2. Todošijevič (CZ) 203, 3. Ra
dulovič (P) 197, 4. Vivod (KI) 191, 
5. Simovič (P) 188, 6. Novakov (Sl) 
185. Točke: Crvena zvezda 23, Par
tizan 18, Kladivar 13, Slavonija 12, 
Mladost 8, Ljubljana 6. Skupaj — 
Partizan 111,5, Crvena zvezda 87,5, 
Kladivar 86, Slavonija 71, Mladost
60.5, Ljubljana 53,5.

Štafeta 4 X 100 m — Štafeta je bila 
disciplina, kjer je edino prišlo do 
nesoglasja. Kladivar, ki se je znašel 
v težkem položaju, saj bi moral na
stopiti brez poškodovanega Ajdiča. 
Ta se je končno le pojavil na sta
dionu In obul sprinterice. Ze takoj 
po startu je Kolnik povedel -Kladi
var v vodstvo, ki sta ga kljub slabi 
predali Zaletel in Lešek ohranila. Kot 
zadnji je tekel za Celjane Ajdič, ka
terega je nekaj metrov pred ciljem 
dohitel Beograjčan Andrič in tako 
priboril Partizanu dragoceno zmago. 
Po končanem teku je Ljubljana vlo
žila protest, ker so tekači Mladosti 
prestopili v njihovo progo. Več o 
tem bomo poročali v naši prihodnji 
številki, ker protest danes še ni re
šen.

Rezultati: 1. Partizan 42.2, 2. Kla
divar 42,3. 3. Crvena zvezda 43.2, 4. 
Mladost 43,3, 5. Slavopija 43,7, 6. 
Ljubljana 43,8. Točke: Partizan 12,

MEDNARODNI NOGOMETNI POKAL

Sodnik izključil pet igralcev
V Chorzovm je domači Ruch premagal 0FK Beograd 
s 3:0 - V borbi za prvo mesto v podskupini A tretje 
skupine tega tekmovanja je enajsterica Slovnafta 
iz Bratislave premagala mostarski Velež s 6:1 (3:1)

Varšava, 28. jul. Na Poljskem 
sta bili včeraj zvečer odigrani 
dve tekmi za mednarodni nogo
metni pokal. V Chorzowu je 
Ruch premagal jugoslovansko 
ekipo OFK Beograd s 3:0. Strel
ca golov sta bila Kasprzyk 2 in 
Bem.

V Sosnotviecu se je domača 
ekipa Zaglebje srečala z Motor
jem iz Jene (NDR). Tekma je 
bila pri rezultatu 2:0 za doma
čine prekinjena v 74. minuti, ko 
je sodnik zaradi obojestranske 
grobe igre. izključil 4 igralce 
Motorja in 1 domačina.

Ostali rezultati tega tekmova
nja: Dunaj: Rapid : Djurgarden

TEKMOVANJA ZA POKAL GALEA

JUGOSLAVIJA TRETJA V PLZNU
Plzen, 28. jul. Mlada teniška 

reprezentanca Jugoslavije, ki 
tekmuje v češkoslovaški skupini 
letošnjega tekmovanja za pokal 
Galea, bo verjetno tretja. V 
prvih dveh srečanjih je visoko 
izgubila s CSSR in Francijo, v 
zadnjem srečanju proti ekipi

itemperaa kvarel

Monaka pa vodi z^2:0 (Slaviček : 
Grachci 6:0, 6:3, Spear : Ludau 
6:1, 6:3). .

Ostali rezultati te skupine: 
CSSR : Monako 5:0, Francija : 
Jugoslavija 4:1, CSSR : Jugosla
vija 3:0, Francija vodi proti 
CSSR z 2:0.

Rezultati ostalih skupin: 
Krems — Austria : Luksemburg 
4:1, SZ : Z. Nemčija 2:1, Niport — 
Belgija : Švica 5:0, Riccione — 
Italija : Grčija 4:1, Romunija : 
Poljska 5:0.

Finale tekmovanja za pokal 
Galea bo od 1. do 6. avgusta v
Vichyju (Francija), kjer se bodo 
sestali vsi zmagovalci s turnir
jev v Italiji, Avstriji, Belgiji in 
CSSR-

3:1 (1:1), Munchen: Bayem : 
Vienna 2:1 (1:0), Eindhofen:
Filips : Neumiinster 4:3 (1:0).

DVOBOJ ATLETOV ZDA IN
POLJSKE V VARŠAVI

Pennel 5,11 s polico
Varšava, 28: jul. Na tekmo

vanju najboljših atletov ZDA 
in Poljske je dosegel ameriški 
atlet Pennel nov svetovni re
kord v skoku s palico — 5,11 
in tako popravil svoj rekord za 
1 cm. Mimo tega svetovnega re
korda je bilo na tem dvoboju 
doseženih še več odličnih rezul
tatov: 110 m ovire: Jones (ZDA) 
13,6, Lindgren (ZDA) 13,8 100 m: 
Hayes (ZDA) 10,2, Moor (ZDA) 
10,5, Juskowiak (Polj) 10,6, 400 
metrov: Williams (ZDA) 45,8, 
Badenski (Polj) 46,1, daljina: 
Horn (ZDA) 7,89, Boston (ZDA) 
7,85, kladivo: Cieply (Polj) 65,28. 
disk: Humprey (ZDA) 59.45,
Piatkowski (Polj) 58,60, 4 X 100 
metrov: ZDA (Gilbert, Monn, 
Drayton, Hayes) 39,6, 100 m žen
ske: McGuire (ZDA) 11,5, Go- 
recka (Polj) 11,6.

V atletskem dvoboju Polj
ska : ZDA so v moški konku
renci zmagali gostje s 125:83, v 
ženski pa domačinke z 58:47.
NEMŠKI ROKOMETNI PRVAK V 

SLO VENJGR AD CU
Slovenjgradec, 28. Jul. — v Slo- 

venjgradcu se pripravljajo na prvo 
mednarodno nočno rokometno tek
mo v tem kraju. V torek zvečer 
bodo namreč sprejeli v goste za- 
hodnonemškega prvaka v velikem 
rokometu moštvo Ansbach. Nem
ški rokometaši bodo zatem igrali 
še v Welenju, Trbovljah in Zagre
bu.

Kladivar 10, Crvena zvezda 8, Mla
dost 6, Slavonija 4, Ljubljana 2.

Končni vrstni red po prvem dne
vu: Partizan 182,5, Crvena zvezda 
132,5, Kladivar 125, Slavonija 118, 
Mladost 97,5, Ljubljana 87,5.

Tekmovanje se jutri nadaljuje, 
nastopile bodo tudi ženske. Več o 
drugem dnevu bomo skupaj s šir
šim komentarjem objavili v naši 
prihodnji številki.

Stane Trbovc

SEJA
IZVRŠNEGA ODBORA NZS

B moštvi 
Maribora 

in Olimpije 
vključeni 

v SNL
Na svoje 6. redni seji je IO 

NZS razpravljal predvsem o 
konferenci Liga odbora, kjer 
je večina klubov SNL gla
sovala proti vključitvi B mo
štev slovenskih zveznih liga- 
šev v SNL. Potem ko sta vod
stvi obeh zveznih ligašev na 
tej seji predložili podroben 
predlog je Izvršni odbor NZS 
sprejel naslednje sklepe:
• B moštvi in mladinski 

moštvi Maribora ter Olimpi
je bosta v sezoni 1963/64 
igrali v SNL oziroma SML,
• koledar je spremenjen, 

tako da bo XIII. kolo SNL 
in SML na sporedu 15. sep
tembra, ko je prost termin. 
Na ta dan bosta namreč igra
li reprezentanci Slovenije in 
Koroške, vendar zaradi tega, 
ker so reprezentanti Sloveni
je večinoma iz vrst Maribora 
in Olimpije, to ne more vpli
vati na nemoten potek tekem 
SNL. XII. kolo SNL in SML 
pa bo na sporedu 1. decem
bra in bo tako tekmovanje 
podaljšano le za teden dni.
• vse stroške moštev SNL 

pri nastopih v Ljubljani ozi
roma Mariboru plačata oba 
zvezna ligaša. Gostujočim 
moštvom povrneta potne 
stroške (skupinska objava za 
vlak) in prehrano za 16 ljudi. 
Le klubom Delamaris, Gori
ca in Sobota, ki se zaradi ve
like oddaljenosti poslužujejo 
avtobusa, bosta povrnili vod
stvi Maribora in Olimpije de
janske stroške (avtobus a din 
200 za kilometer) in prehra
no za 16 ljudi. Klubom iz 
Ljubljane bo povrnila Olim
pija prav tako kot Maribor 
klubom iz Maribora le stro
ške za prehrano.

Nadalje je Izvršni odbor 
NZS potrdil še sklep, da mo
rajo vsa moštva igrati na 
travnatih igriščih, kolikor pa 
jih nimajo, morajo do 1. av
gusta skleniti pogodbo s klu
bi, ki takšna igrišča imajo.

Za poživitev pionirskega 
nogometa naj bi se letos sre
čale tudi pionirske reprezen
tance podzvez, prvak Slove
nije pa bo tekmoval tudi na 
zveznem tekmovanju v Bo- 
rovu. /Poleg tega bo mladinski 
prvak Slovenije tekmoval tu
di za prehodni pokal CK 
LMJ.

Na zaključku je IO NZS 
izvolil tovariša Romana Vo- 
biča za predsednika Liga od
bora, predsednik mladinske 
komisije tov. Voje pa je po
dal poročilo o letošnjem mla
dinskem državnem prvenstvu 
v Nikšiču. Iz poročila je raz
vidno, da naša reprezentan
ca kljub 6. mestu ni igrala 
tako slabo in da je glavni 
krivec za poraze predvsem 
krilska vrsta, ki je nastopila 
nepopolna. Ekipa Slovenije Je 
bila tudi najbolj disciplinira
na, poleg tega pa je vratar 
Škulj določen za prvega vra
tarja državne mladinske re
prezentance.

IO NZS je potrdil tudi pro- 
pozicije SNL, propozicije za
ključnega dela tekmovanja za 
Jugoslovanski pokal na pod
ročju NZS in koledar SNL.

Izadaja tiskovni svet »Po
let« — Ureja uredniški od
bor — Glavni in odgovorni 
urednik Vlado Žlajpah — 
Tehnični urednik Andrej 
Poniž — Rokopisov ne vra
čamo — Tisk tiskarne 
»Ljudska pravica« v Ljub
ljani — Uredništvo: Ljub
ljana, Cankarjeva 5/III, 
uprava: Miklošičeva 4/ — 
Poštni predal 377 — Čekov
ni račun: 600-11-608-63 —■
Telefoni: uredništvo: 20-840, 
20-170, 20-171, 20-172, 20-173; 
uprava 22-873 — Letna na
ročnina 1600 din. polletna 

800 din.
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PRIPRAVE NIgffi SMUČARJEV ZA OLIMPIJSKE IGRE 1964

VSEGA TEGA 
ŽE VEČ NE 
RAZUMEMO!
Kaže, da se najbolj smotrno pripravljajo alpski smučarji, ki imajo za vadbo 

najslabse pogoje - Skakalci še čakajo na povelje - Podhranjeni tekači

*

Ni dolgo tega, bo smo v uredništvu tujih športnih komentatorjev, ki so se 
z velikim zanimanjem prebirali vrstice na široko razpisali o pripravah itali' 
janskih, francoskih, avstrijskih in drugih smučarjev. Poročila so soglasna v 
tem, da še vodstva posameznih reprezentanc in sami tekmovalci dobro zave
dajo velike odgovornosti na bodočih olimpijskih igrah v Innsbrucku. Prese
nečeni smo bili nad nekaterimi izjavami, češ, da so mnogi zelo zaskrbljeni, 
zlasti najboljši nad tem, ker ne vedo, če so njihove priprave zadostne in 
pravilne ... In pri nas?

O tem, kakšne so priprave Jugoslovanov, smo govorili že tolikokrat, da je 
prav smešno ponavljati. Tudi preteklost nam je pokazala, da je organizacija 
naših priprav pomanjkljiva in v vsakem pogledu nezadovoljiva. V otožnem 
tonu smo pomilovali naše smučarje po neuspehu na svetovnem prvenstvu v 
Zakopanih in opozorili javnost in merodajne, da takšnih slabih rezultatov 
nočemo več! Minila so leta in danes smo na pragu novih olimpijskih iger. 
Kako potekajo priprave? Naši reprezentanti so danes razdvojeni. So stvari, 
ki jih ne razumemo več in človek se sprašuje, ali so res vse kritične besede, 
vsa slaba volja in vsi predlogi zaman?

1

Naše poročilo In obvestila o 
j pripravah smučarjev za bodoče. 
| olimpijske igre ne bi bila po- 
| polna, če ne bi vedeli, kakšno 
| je stanje pri tekačih. Obrnili 
S smo se na trenerja Janeza ~-av- 
; člča in mu zastavili nekaj vpra- 
! šanj.

Kakšne šo priprave tekačev 
g v poletni sezoni?
| — Po sili razmer sem postal
t trener, čeprav bom prihodnje 
2 leto še sam tekmoval. Letos
■ smo začeli zelo zgodaj in neka- 
2 teri smo pridno trenirali za tra- 
S dicionali tek Ob žici okupirane
• Ljubljane in od tedaj dalje
■ brez počitka. Pred nedavnim je 
2 6 tekačev odpotovalo v Beo- 
2 grad, kjer smo se udeležili 
S športno-medicinskega pregleda
■ in testiranja. Pregled je poka-
■ zal kaj čudne ni nič spodbudne 
2 rezultate. Vsi smo podhranje- 
2 ni! Po drugi strani pa je zdrav- 
2 nik ugotovil, da imamo odlično
■ prilagojene organe za velike
• napore, vendar je sposobnost 
2 teh organov zaskrbljujoča žara- 
2 di nerednega in preskromnega 
2 treninga. Se več, pri nekateril 
2 so napori celo nevarni za
• zdravje. Do tega je prišlo žara- 
2 di tega, ker naši organizmi ni- 
2 so pripravljeni za težke naloge, 
2 ki jih moramo opraviti na med- 
2 narodnih tekmah. Upam, da bo 
2 nam vsem, predvsem pa odgo- 
2 vornim za smučarski šport in 
2 športni javnosti jasno, da ima 
2 .tudi organizem svoje meje! 
2 Nehumano je zahtevati od slabo 
2 pripravljenega organizma, da 
2 stiska iz sebe poslednje atome 
2 energije. Na pobudo SZS smo 
2 imeli dva krajša skupna trenin- 
2 ga na Bledu, kjer so nam blej- 
2 ski veslači odstopili del svojega
• doma. Prvi trening je bil od 
2 4. do 7., drugi pa od 20. do 23. 
2 julija.
2 Ali je disciplina vzorna?

— Fantje so zelo resni in 
večkrat v svoji vnemi celo pre
tiravajo. Zato je treba na te 
vneteže bolj budno paziti. Ve
deti je treba, da vnema in vo
lja fantov, zraven pa skromna 
sredstva SZS niso dovolj, da 
bi lahko tekači izoblikovali 
formo, kakršna je potrebna za 
nastop na olimpijskih igrah. Do 
danes še ni nihče od tekačev 
prejel obljubljene, čeprav

Trener
Janez

j Pavčič 
| pojasnjuje

skromne hranarine, pa tudi 
ostalih finančnih sredstev ni. 
Zato se bojim, da se bo pono
vila žalostna tradicija. Morda 
bo bolje, če bi tekači ostali 
doma, saj je menda dovolj po
biranja mest pri repu in tudi 
dovolj požiranja grenkih kritik!

Kakšen sestav reprezentance 
predvidevate? In v katerih di
sciplinah naj bi Jugoslovani 
nastopili v Innsbrucku?

— Za zdaj menijo, da bi na 
olimpijskih igrah nastopili le 
4 tekači. To četvorieo bi določi
li šele po prvih tekmah na sne
gu, vendar sem prepričan, da 
bomo zbirali med Cvetom Pav
čičem, Kobentarjem, Francem 
Lakoto, Seljakom. Peternelom, 
Bavčetom, Kobilico in še ne
katerimi, saj bo vsem odprta 
pot v reprezentanco. Jugoslova
ni naj bi nastopili v teku na 
15 km, 30 km In štafeti 4 X 100 
kilometrov.

Kaj sl lahko obetamo v Inns
brucku?

— Na to vprašanje sem 'že 
prej odgovoru. Dopolnil bi sa
mo tole: tekmovalci in jaz kot 
trener bomo storili vse, da bo
mo tudi v prihodnje dostojno 
zastopali naš zapostavljeni 
smučarski šport. Prav nič ne 
dvomim v nadarjenost in spo
sobnost vseh naštetih tekmoval
cev, saj so nekateri med njimi 
dosegli že lepe rezultate na 
mednarodnih tekmah. Ce pa bo
do odgovorni forumi še naprej 
tako brezbrižni do priprav in 
stremeli 'samo za tem. kdo bo 
koga »prelisičil«, potem bomo 
lahko po olimpijski igrah mar
sikateremu tekaču zaradi preti
ranega truda odšteli kakšno le
to manj življenja!

Zanima nas. če se boste tudi 
vi udeležili olimpijskih iger?

— Morda čudno zveni, toda 
za zdaj se prav nič ne počutim 
veterana, saj sem na treningih,, 
ki jih vodim, povsem enako
vreden tudi najmlajšim. Ce se 
na crimer Finec Hakulinen pri
vošči nastop v olimnijskem mo
štvu Finske pri 37 letih, za
kaj se ne bi tega nrlvoščil jaz, 
ki jih imam 34. Sicer pa bo
rno še videli, mar ne?

TEKST:
Marjan Lipar 
FOTOGRArEIJE: 
©tišan Skrlep

NA PRELAZU 
POD PRISOJNIKOM

Na plazu pod Prisojnikom je pravo slalom smučišče. Na našem posnetku je repezentant Guček 
Za pridobivanje moči vadijo naši reprezentanti z bremenom na ramenih. Na posnetku vidimo 

Ankeletovo, ki je zelo zavzeta pri tej vaji (desno)

Ko smo na Smučarski zvezi 
Slovenije' vprašali za alpske 
smučarje, ki so te dni na pri
pravah pod vodstvom trenerja 
Magušarja, smo zvedeli, da so 
jih pot in okoliščine pripeljale 
na plaz pod Prisojnikom. Skriti 
v osrčju gora na snežnem plazu 
ob navpičnih in mrzlih stenah 
Julijcev, jim je trener Magušar 
omogočil skrbno pripravljen 
trening. Dvajset minut od Koče 
na Gozdu na poti proti Vršiču 
se že od daleč zaslišijo klici za
dovoljnih kandidatov, ki poslu
šajo nasvete svojega vodje. In 
tako že nekaj časa smotrno iz 
tedna v teden, kar je precej dru
gače vsaj za alpske smučarje, 
kot prejšnje sezone.

Okrog trenerja so se zbrali 
Ankeletova, Rutarjeva, Faned- 
lova, Cop, Klinar, Guček, Deti- 
ček, Pustoslemšek in Jakopič. 
Začudila nas je odsotnost Lako
te, toda ko so nam kasneje po
vedali, da ga je ožuljena noga 
spravila v bolnišnico na Jeseni
ce, je bilo naši radovednosti za
doščeno.

— Takole gre naše delo! — je 
pojasnjeval Marjan Magušar. — 
Krpa snega nam omogoča tudi 
v najhujši vročini nekoliko iz
piliti tehniko, naše skupne pri
prave pa so osredotočene pred
vsem za pridobivanje telesne 
moči. Moram reči, da je letos 
precej boljše kot prejšnja leta in 
nenehno nadzorstvo nad kandi
dati omogoča smotrno delo!

Zagoreli obrazi fantov in de
klet so najlepši dokaz, da je za
dovoljstvo prvi pogoj kakršnih
koli priprav. Vsak posameznik 
se dobro zaveda svojih dobrih in 
slabih strani in prav na te sla
be je najbolj pozoren trener Ma
gušar, ki jim sproti dopoveduje, 
da jim do popolnega smučarja- 
tekmovalca še dosta primanjku
je...

— Verjemite mi — je zatrje
vala Ankeletova, — da imam 
letos več moči in moj optimizem 
je večji kot kdajkoli poprej. Ne 
vem še, kaj vse me še čaka v 
pripravah, če se bodo dogodki 
razvijali še naprej v tem prav- 
cu, na dlani pa je, da smo al- 
pinci za olimpijsko leto verjetno 
marljivejši kot prejšnja leta!

— Nekam drugače potekajo 
priprave — se je pohvalil De- 
tiček. — Vse je bolj pripravlje
no, preračunano in tekmovalci 
to zelo občutimo. Isto mnenje 
imajo tudi ostali kandidati, saj 
jirri razbereš že z obraza nji
hovo zaupanje v trenerja in v 
že do sedaj opravljeno delo. Res, 
letos je z alpinci nekoliko dru
gače.

Sodobni način treninga zah
teva od trenerja velikih sposob
nosti. Biti mora pedagog, meto
dik, pri vsem tem pa mora dru
žiti prijetno s koristnim. To po
meni ne samo suhoparno piliti 
tehniko, taktiko ali karkoli, tre
ba je misliti tudi na tiste minu
te, ko niso pripete dilce na noge.
Trener Magušar se vsega tega 
dobro zaveda. S seboj ima filme, 
kinoprojektor in v spored pri
prav je vključil tudi igre z žo
go in različne oblike gimnasti
ke. Pestre so takšne priprave in 
morajo roditi dobre sadove!

Danes bodo alpinci zapustili 
gorski svet pod Vršičem in do 
18. avgusta imajo proste dneve. 
2e danes pa zatrjujejo, da bi 
bilo napak prenehati s pripra
vami, ki jih je tako dobro zasta
vil trener Magušar in vsi ob
ljubljajo, da bodo do tega dne 
vsak po svoje utrjevali svoje te
lo.

Sestavka ne bi smeli zaklju
čiti, če ne spregovorimo nekaj 
besed tudi o podpori merodajnih 
forumov, predvsem Smučarske 
zveze Jugoslavije, ki je prva po
klicana za to, da priprave pote
kajo v zadovoljstvo trenerjev ib 
predvsem tekmovalcev. Zvedeli 
smo, da še danes nimajo na 
razpolago dovolj finančnih sred
stev za uspešno delo. Obljuba je 
eno — uresničenje teh obljub 
pa drugo! Kaj vse so že obljubili 
našim smučarjem, ki jih po pri
reditvi tako hitro obsojamo! 2 
minimalnimi sredstvi skušajo 
alpski smučarji čimveč izvleči! 
Ta denar bodo kmalu potrošili, 
vprašanje pa je ali bo dovoli 
sredstev za nadaljevanje tega 
uspešnega dela?

Kaj mislijo 
skakalci?

Od skakalcev smo vselej veliko 
pričakovali, ker so doslej največ
krat presenetili z dobrimi rezultati. 
Nemalo pa smo bili presenečeni ko 
smo zvedeli, da so prav skakalci 
precej brezbrižni v pripravah za na
stop v Innsbrucku! Zakaj tako? Gle
de priprav skakalcev nam je po
vedal referent za skoke tov. Janez 
Matul naslednje:

— Dobro in tehtno sem sestavil 
program priprav skakalcev, ki bi se 
morali začeti pripravljati takoj po 
letoSnjl končani sezoni. Toda od vse
ga tega je ostalo bore malo. Samo 
kandidati, ki so člani ljubljanske 
Enotnosti pridno in vestno trenirajo 
pod vodstvom trenerja Zalokarja. Vsi 
ostali doslej še niso začeli z resnim 
delom. Vprašujem se zakaj tako? 
Vem, da merodajni forumi niso za
dostili zahtevam tekmovalcev, ven
dar se ml zdi, da mora biti osebna 
zavest vsakogar precej drugačna! 
Poglavje zase so štipendije. Za lari- 
sko leto so skakalci prejeli štipenije 
Sele v letošnjem februarju in mar
cu. Letos so od tedanjih 8 tekmo
valcev priznali le 5 in to šele v Ju
niju, vprašanje pa je, kdaj bodo de
nar dobili? Nimamo trenerja! Kako 
naj nadzora jemo delo, če nimamo 
ljudi, ki bi bili po svoji službeni

dolžnosti odgovorni skrbeti za redno 
delo po vadbi?

V tem času so 3 najboljši tekmo
valci na odsluženju vojaškega roka. 
Doslej še ni nihče storil ničesar, da 
bi bili Oman, Koprivšek in Križaj, 
ki so oblekli ^vojaško suknjo, vklju
čeni v smotrne priprave! Kes je, da 
smo šele v zadnjih dnevih prejel! 
obvestilo o tem, da imamo nekaj več 
denarja za priprave skakalcev, toda 
medtem smo že zamudili preveč ča
sa za razmišljanje, kako se bomo 
pripravljali in kako ne!

Toliko smo zvedeli od tov. Matu
la, ki se trudi, da bi bila forma ska
kalcev za Innsbruck čim boljša. 
Vprašujemo se, kaj delajo tekmo
valci — kandidati za sestavo repre
zentance po klubih? Zvedeli smo, da 
se naši reprezentanti kot Zajc, Pečar 
in Jemc sploh ne pripravljajo tako 
kot bi se morali in kakor bi priča
kovali od njih. Pri vsem tem Pa narn 
je tudi nerazumljivo, zakaj nihče 
ne pokliče te fante na posvet, saj 
so po mnenju tujih strokovnjakov 
med največjimi talenti sedanje ska
kalne dobe?

Vse to dokazuje, da se to stanje 
ni v ničemer spremenilo od prete
klosti in zato že danes lahko govo
rimo o tem, da spet ne bo posebnih 
uspehov in to od smučarjev, ki so 
kljub vsemu zelo, zelo nadarjeni.

Naš fotoreporter je ujel v objektiv Ankeletovo, ki je zdrsnila s snega v kameni prod. Na nog*
Ji pomaga reprezentant Cop


